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Rokytnický zpravodaj

O DŘEVĚNÉHO
KRAKONOŠE 2023

Příroda hrála opět prim při plánování 23. ročníku skialpinistického 
závodu O dřevěného Krakonoše, který se uskutečnil v sobotu 28. ledna 
2023. Tolik oblíbené sjezdy a výstupy ve volném terénu, které jsou pro 
tento závod typické, musely být letos omezeny. Součástí závodu byl i ten-
tokrát Hudy Český pohár ve skialpinismu 2023. Závod, který se každoroč-
ně pořádá v Rokytnici v Krkonoších, nepřerušil tradici třeba ani při pande-
mii Covidu.

Závodníci do poslední chvíle nevěděli, kudy povede 
jejich trať. Dozvěděli se to až na místě při registraci do 
závodu. Důvodem byl vývoj počasí poslední týden před 
závodem. Nakonec sám pán hor, Krakonoš, dovolil vy-
značit tratě na svazích Lysé hory a v okolí horské cha-
ty Dvoračky. Tratě byly sice zkrácené, ale na atraktivitě 
závodu to znát nebylo. Skialpinisté měli opět možnost 
vybrat si z pěti tras. Ty byly odstupňované podle vzdále-
nosti a převýšení.



Důležitou součástí závodu je vyznačení trasy, která je vhodná i pro 
děti. Dětská trať vedla po červené sjezdovce na „Harrachovskou cestu“ 
a po modré sjezdovce do cíle u chaty Akuma. Organizátoři se totiž sna-
ží rozšířit tento krásný sport mezi děti a mládež. Naopak nejdelší trasa 
vedla od startu u spodní stanice lanovky Lysá hora hned dvakrát na 
Lysou horu, na Zadní Plech a další výstup a sjezd byl v okolí Dvoraček.

Do Rokytnice přijela špička českého skialpinismu a tak bylo zajíma-
vé sledovat dění na předních pozicích tratě A. První místo si stylem 
start - cíl zkušeně podržel závodník ze Skialp Dolní Morava – Dynafit Ja-
kub Fabián. Svůj náskok udržel až do cíle a stal se tak osmým držitelem 
sošky dřevěného Krakonoše v historii závodu. Na druhém místě závod 
dokončil Pavel Skalický ze Skialp Dolní Morava a třetí dorazil Radoslav 
„Radar“ Groh z HS Špindlerův Mlýn.

Mezi ženami byla na trati B nejrychlejší Tereza Rudolfová Montura 
/ Hagan, druhé místo vybojovala Johana Macková z Dynafitu a stupně 
vítězů uzavírá Lenka Erlebachová z RK Evropa. V rámci Hudy Českého 
poháru ve skialpinismu bylo vyhlášeno celkem deset kategorií. Orga-
nizátoři se snaží zapojit také širokou veřejnost, proto vyhlašují dalších 
šest kategorií pro hobíky! Letos se závodu zúčastnilo 115 závodníků.

Díky ochotě vedení Skiareálu Spartak Rokytnice a.s. se organizáto-
rům podařilo vytvořit příjemné zázemí pro všechny závodníky v jedné 
z garáží skiareálu. Díky profesionální časomíře Stopni to s.r.o. byly vý-
sledné časy ihned k dispozici na internetu a hlavně bez komplikací. 
A díky partnerům letošního ročníku byli závodníci obdarováni hodnot-
nými věcnými cenami. Partnery závodu byly firmy Rock Point, Hannah, 
Dynafit, Singing Rock a Camp. Další poděkování míří k Českému horo-
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lezeckému svazu, Městu Rokytnice nad Jizerou a firmě Radioking Jan-
ské Lázně. Partnerům děkujeme za podporu a vítězům blahopřejeme. 

Na poslední chvíli se organizátoři rozhodli uspořádat ještě jeden 
závod Hudy Českého poháru ve skialpinismu 2023. Je to náhrada za 
zrušený závod v Beskydech a uskuteční se 25. 2. 2023 v Rokytnici nad 
Jizerou. Bude to česká novinka – skialpinistický sprint. Tato disciplína 
se poprvé objeví i v rámci zimních olympijských her v roce 2026! Po-
drobnosti o plánované akci na www.krakonos.cz.

Za organizátory Honza Doubek.
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Zprávy z jednání rady města za uplynulé období
Smlouva o poskytnutí podpory ze Státního fondu ŽP ČR 
 „Modernizace vybavení MIC a tvorba environmentální hry“

Jedná se o poskytnutí podpory ze Státního fondu Životního pro-
středí ČR prostřednictvím Národního programu Životního prostředí 
na projekt „Modernizace vybavení Městského informačního centra 
a  tvorba environmentální hry“. Předmětem podpory bylo pořízení 
nové elektroniky v rámci modernizace informačního centra, odměny 
pro účastníky hry a vytvoření a vytištění herního plánu hry. Výše po-
skytnutí neinvestiční dotace je 85 % z celkových uznatelných výdajů, 
tedy 137.178,94 Kč. Celkové způsobilé výdaje činí 161.387 Kč včetně 
DPH. RM uzavření smlouvy schválila.

Smlouva o poskytnutí finančních prostředků ze SFDI na akci 
„Zvýšení bezpečnosti úseku silnice II/294 městem Rokytnice 
nad Jiz., I. Et., úsek A“  

Radě města byl předložen návrh smlouvy na poskytnutí finančních 
prostředků ze Státního fondu dopravní infrastruktury na akci „Zvýšení 
bezpečnosti úseku silnice II/294 městem Rokytnice nad Jiz., I. Et., úsek 
A“ - ISOPROFOND 5517510138 v maximální výši 15.649.833 Kč, která 
odpovídá 84,99 % celkových uznatelných nákladů akce. Předpokláda-
ná cena akce je 28.018.760,22 Kč vč. DPH. RM uzavření smlouvy schvá-
lila.

Návrh dodatku č. 1 ke Smlouvě o sběru, přepravě a převzetí 
odpadů se spol. EKO Jilemnicko s. r. o., nový ceník od 1. 1. 2023 

Radě města byl předložen ke schválení návrh Dodatku č. 1 ke 
Smlouvě o sběru, přepravě a převzetí odpadů od spol. EKO Jilemnicko 
s. r. o. a nový ceník, který bude platný od 1. 1. 2023. Důvodem je, že 
stávající smlouva obsahuje ceník jako nedílnou přílohu a není možné 
rychle reagovat na změny na trhu bez schvalování v orgánech obce. 
O změnách na trhu v roce 2022 byla rada města informována. Stávající 
smlouva umožňuje reagovat na ceny 1x ročně a pouze o míru inflace. 
To je vhodné pro stabilní období, ale nyní je to spíše likvidační – např. 
nynější znovuzavedení třídícího poplatku za papír, prudké výkyvy cen 
pohonných hmot.

V dodatku dojde ke stanovení nového způsobu aktualizace ceníku 
a nově bude zasílán dle smlouvy k akceptování starostům obcí. Nově 
bude stanovena možnost zvýšit ceníkové ceny při významném výky-
vu cen vstupních nákladů o stanovené procento i kvartálně a umožní 
rychlejší reakci na situaci na trhu. Bez zásahu do ceníku a jeho struk-
tury nebude možné pokrýt náklady na provoz a tvořit přiměřený zisk 
ve společnosti EKO Jilemnicko. Dodatek č. 1 dále obsahuje odstavec 
o prodloužení využití jistiny obcí do roku 2023.

Rozsudek Nejvyššího správního soudu v Brně ve věci kasační 
stížnosti proti rozsudku Krajského soudu v Hradci Králové ze 
dne 10. 5. 2022

Rada města byla informována o rozsudku Nejvyššího správního 
soudu v Brně ve věci kasační stížnosti spol. Rocket Nice One s. r. o. 
proti rozsudku Krajského soudu v Hradci Králové ze dne 10. 5. 2022. 
Rozsudkem Krajského soudu došlo k potvrzení platnosti Opatření 
obecné povahy č. 1/2021 – územního opatření o stavební uzávěře (vy-
jma článku 3, který se zabýval pravidly pro udělování výjimek ze sta-
vební uzávěry). Kasační stížnost se domáhá zrušení celého opatření. 
Nejvyšší správní soud v Brně kasační stížnost spol. Rocket Nice One 
s. r. o. zamítl a původní rozhodnutí tím bylo potvrzeno.   

Žádost o finanční dar, Domov se zvláštním režimem, Chřibská

Radě města byla předložena žádost Domova se zvláštním režimem, 
Chřibská o dar do sbírky na výstavbu výtahu. V domově žije občan na-
šeho města. Pro rok 2022 nežádal domov o podporu ze společného 

financování obcí ORP Jilemnice, protože na běžné provozní náklady 
má dostatek finančních prostředků z jiných zdrojů. Ty však nelze pou-
žít na investice. Na základě doporučení sociálního úseku schválila RM 
finanční příspěvek ve výši 2.000 Kč.

Vypovězení smlouvy o výkonu funkce odborného lesního 
hospodáře

Radě města byla předložena ke schválení výpověď smlouvy o výko-
nu funkce odborného lesního hospodáře uzavřené dne 1. 1. 2021 s pa-
nem Slavomírem Beranem, Jilemnice, IČ: 66792088, a to k 31. 3. 2023. 
Do března bude předložena radě města ke schválení smlouva s no-
vým odborným lesním hospodářem, který by tuto funkci zajišťoval od 
1. 4. 2023.

Návrh na schválení VZ 20220011 „Veřejné osvětlení 
a  kabelový rozvod pro závorový systém“

Město Rokytnice nad Jizerou oslovilo dne 16. 11. 2022 formou vý-
zvy k podání nabídky celkem 30 stavebních společností. Současně byla 
tato výzva zveřejněna na webových stránkách města. Ve lhůtě pro po-
dání byla doručena 1 cenová nabídka. Z výběrového řízení se omluvilo 
6 společností. Předpokládaná hodnota veřejné zakázky byla stanove-
na ve výši 1.252.374,30 Kč bez DPH, tedy 1.696.872,90 Kč včetně DPH 
a rezervy. Výběrové řízení vyhrála nabídka č. 1 s nabídkovou cenou 
ve výši 1.858.054,34 Kč včetně DPH a rezervy, předložená uchazečem 
Elektros s. r. o., Martinice v Krkonoších, IČ: 15043487. RM zadání za-
kázky schválila. 

Nabídka Správy železnic, Praha k odkupu pozemků

Radě města byla předložena nabídka Správy železnic na odkup čás-
ti pozemku p. č. 3067, pozemků p. č. 3118, 3124, 3125, 3126 v k. ú. 
Dolní Rokytnice, Rokytnice nad Jizerou. RM souhlasila s odkupem nabí-
zených pozemků a pověřila starostu města Ing. Petra Matyáše dalším 
jednáním se Správou železnic v této věci.

Návrh na schválení výběru nejvhodnější nabídky na VZ 
č. 20220010 „Oprava příjezdové komunikace ke skiareálu 
Horní Domky“

Město Rokytnice nad Jizerou oslovilo 16. 11. 2022 formou výzvy 
k  podání nabídky celkem 19 stavebních společností. Současně byla 
výz va zveřejněna na webových stránkách města. Ve lhůtě bylo doru-
čeno celkem 6 nabídek, předpokládaná hodnota veřejné zakázky byla 
stanovena na 4.020.368,78 Kč bez DPH, tedy 5.046.146, 22 Kč včetně 
DPH a rezervy. Otevírání obálek proběhlo 9. 12. 2022, žádná nabídka 
nebyla vyřazena. V rámci kontroly a hodnocení nabídek byly zaslány 
dodatečné dotazy a po zodpovězení, dne 14. 12. 2022, vyhodnotila 
komise jako nejvhodnější nabídku s pořadovým číslem 4 a nabíd-
kovou cenou ve výši 4.991.876,93 Kč včetně DPH a rezervy, předlo-
ženou uchazečem M-SILNICE  a. s. Husova 1697, 530 03 Pardubice, 
IČ: 42196868. RM zadání zakázky schválila.

Vzdání se vedoucího místa ředitelky Základní školy, 
Rokytnice nad Jizerou

Rada města byla informována, že bylo ze strany Mgr. Blanky 
 Zemánkové osobně doručeno vzdání se vedoucího místa ředitelky 
 Základní školy, Rokytnice nad Jizerou, příspěvková organizace, a to 
k datu 31. 7. 2023. Rada města byla zároveň informována, že ke stej-
nému datu rozvázala se základní školou pracovní poměr. Rada města 
vzala tyto informace na vědomí.
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Vyhlášení konkurzního řízení na vedoucí pracovní místo 
 ředitele/ředitelky základní školy

Rada města projednala podmínky konkurzního řízení na vedoucí 
pracovní místo ředitele/ředitelky Základní školy Rokytnice nad Jizerou, 
příspěvkové organizace. Předpoklady pro výkon činnosti ředitele/ře-
ditelky a průběh konkurzního řízení je dán zákonem č. 561/2004 Sb., 
o předškolním, základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdě-
lávání, ve znění pozdějších předpisů a vyhláškou č. 54/2005 Sb., o nále-
žitostech konkurzního řízení a konkurzních komisí, ve znění pozdějších 
předpisů. Rada města schválila, že konkurzní řízení bude vyhlášeno 
neprodleně s termínem pro podávání přihlášek do 31. března 2023. 
Termín nástupu nového ředitele/ředitelky je 1. 8. 2023. Rada města 
zároveň pověřila vedení města maximální propagací, zveřejňováním 
a sdílením vyhlášeného konkurzního řízení.

Zadání veřejné zakázky malého rozsahu III. kategorie 
„ Realizace vizuální identity města“

Vizuální identitu města je potřeba vnímat z dlouhodobého hledis-
ka a ne jako něco jednoúčelového. Proto je zde, stejně jako v jiných 
případech, požadována kvalita a udržitelnost. Tento požadavek byl 
hlavním důvodem, proč se město rozhodlo na vizuální identitu města 
uspořádat profesionální grafickou soutěž. Soutěž probíhala ve spolu-
práci s agenturou Czechdesign, která se tímto tématem zabývá a má 
za sebou úspěšné soutěže u mnoha českých měst. 

Do soutěže na novou vizuální identitu města Rokytnice nad Jizerou 
se přihlásilo více jak 20 grafických ateliérů z celé České republiky.  Podle 
pravidel soutěže byli vybráni 3 soutěžící, kteří do konce listopadu ode-
vzdali svoje návrhy. Tyto návrhy byly ve 2 kolech hodnoceny porotou 
složenou nejen ze zástupců města, ale především z řad odborníků 
v oblasti grafického designu a komunikace. Vítězem soutěže na vizu-
ální identitu města se s jejich návrhy jednomyslně stali OBA creators 

(Ing. arch. Tereza Bauer a Ing. Ondřej Bauer) a první konkrétní výstupy 
budou vznikat v co nejbližší době. Předmětem smlouvy o dílo a licenč-
ní smlouvy je závazek OBA creators provést a zpracovat ve sjednané 
době novou vizuální identitu města Rokytnice nad Jizerou, která se sta-
la vítězným návrhem v soutěži. 

Rada města následně schválila zadání zakázky „Realizace vizuální 
identity města“ Ing. arch. Tereze Bauer (OBA creators), Malá Skála, za 
cenu 380.000 Kč bez DPH (neplátce DPH).

Zadání veřejné zakázky IV. kategorie na služby městského 
architekta

Zřízení pozice městského architekta bylo schváleno zastupitel-
stvem města dne 14. 12. 2022. Obecnými důvody pro ustanovení 
pozice architekta byl především požadavek na zvýšení „kvality“ vý-
stavby, a to nejen pro městské stavby, ale i pro stavby developerů. Je 
to efektivní nástroj pro podporu a zajištění kvalitní výstavby. Jedním 
z hlavních úkolů městského architekta je také hlídat rozvoj města po 
urbanistické stránce tak, aby se neopakovaly chyby z minulosti a aby 
se ani v současnosti nedělala rozhodnutí, která mohou zásadně po-
škodit rozvoj města v budoucnu. Předmětem činnosti architekta měs-
ta Rokytnice nad Jizerou bude především konzultační a poradenská 
činnost v oblasti architektury, urbanismu a územního plánování pro 
samotné město. S Ing. arch. Hilpertem proběhlo několik telefonických 
i osobních konzultací ohledně obecného pojetí funkce a přínosu měst-
ského architekta konkrétně pro Rokytnici nad Jizerou. Aktuálně bude 
městský architekt využit při pomoci řešení „optimalizace“ provozu zá-
kladní školy. Předpokládaný finanční rámec na jeho služby se bude po-
hybovat v řádu ca 150 tis. Kč/rok. Vše bude dáno smluvní hodinovou 
sazbou a počtem vykázaných hodin.

Rada města následně schválila zadání zakázky na služby městské-
ho architekta Ing. arch. Martinu Hilpertovi, Frýdštejn.

Zastupitelstvo města schválilo:

•  program jednání.
• ověřovatele zápisu ve složení Martin Pozdníček a Michal Hák a za-

pisovatelku Kateřinu Rotroeklovou.
• zápis z ustavujícího zasedání zastupitelstva města ze dne 

19. 10. 2022.
• rozpočtové opatření č. 7/2022 a pověřilo Mgr. Denisu Hančovou 

provedením schválených změn v rozpočtu města Rokytnice nad 
Jizerou pro rok 2022 a zároveň pověřilo radu města schválením 
posledního rozpočtového opatření pro změny v rozpočtu města 
na rok 2022.

• prodej části pozemkové parcely č. 755/8 (dle GP č. 1701-15/2022 
nově označená stavební parcela č. 790/5 o výměře 3 m2) v k. ú. Dol-
ní Rokytnice za cenu 1.000 Kč/m2 Ing. Popelkové Martině, Štětínská 
344/32, 181 00 Praha 8.

• úplatný převod pozemkové parcely č. 1025/3 v k. ú. Horní Rokyt-
nice nad Jizerou od Státního pozemkového úřadu, IČ: 01312774, 
se sídlem Husinecká 1024/11a, 130 00 Praha 3 za kupní cenu ve 
výši 203.750 Kč, dle znaleckého posudku č. 3155-76/2022 vyhoto-
veného znalcem Zdeňkem Bartošem, a pověřuje starostu města 
podpisem smlouvy.

• záměr prodeje pozemkové parcely č. 1680/2 v k. ú. Dolní Rokytni-
ce za cenu 400 Kč/m2 a za podmínky dodání souhlasu od majitelů 
sousedních nemovitostí.

• záměr prodeje části pozemkové parcely č. 1929/4  v k. ú. Dolní Ro-
kytnice za cenu 1.600 Kč/m2. Geometrické zaměření bude prove-
deno na náklady žadatele a za účasti zástupce města.

• záměr směny části stavební parcely č. 873 (vlastník město Rokyt-
nice nad Jizerou) za část pozemkové parcely č. 506 (vlastník Kupec 
Karel) vše v k. ú. Dolní Rokytnice. Geometrické zaměření bude hra-
zeno rovným dílem.

Zasedání zastupitelstva města dne 14. 12. 2022
• záměr prodeje části pozemkové parcely 85/4 v k. ú. Dolní Rokytni-

ce za cenu 1.600 Kč/m2 s tím, že geometrické zaměření bude pro-
vedeno na náklady žadatele a za účasti zástupce města.

• veřejnoprávní smlouvu o příspěvku na spolufinancování sociál-
ních služeb ORP Jilemnice z rozpočtu města Rokytnice nad Jizerou 
v roce 2023 ve výši 99.176 Kč městu Jilemnice, se sídlem Masaryko-
vo náměstí 82, 512 42 Jilemnice, IČ: 275808.

• poskytnutí dotace z rozpočtu města v roce 2023 ve výši 490.600 Kč 
společnosti ZDRAVOŠ PÉČE s. r. o., se sídlem Horní Rokytnice 590, 
Rokytnice nad Jizerou, IČ: 03781224 za účelem financování pečo-
vatelské služby poskytované příjemcem na území města Rokytnice 
nad Jizerou v roce 2023 a zároveň schválilo uzavření veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města Rokytnice nad Ji-
zerou.

• poskytnutí dotace z rozpočtu města na rok 2023 ve výši 350.000 Kč 
městu Harrachov, se sídlem Harrachov 150, 512 46 Harrachov, 
IČ: 00275697, za účelem provozu stroje Prinoth Husky a provádě-
ní údržby běžeckých stop na území města Rokytnice nad Jizerou 
a zároveň schválilo uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
dotace z rozpočtu města Rokytnice nad Jizerou.

• zřízení pozice městského architekta.
• záměr využití areálu bývalé betonárky v Horní Rokytnici za účelem 

vybudování zázemí Drobných služeb města Rokytnice nad Jizerou, 
zázemí Horské služby ČR a prostoru určeného pro veřejnost.

• pořízení architektonické studie areálu bývalé betonárky v Horní 
Rokytnici za účelem vybudování zázemí Drobných služeb města 
Rokytnice nad Jizerou, zázemí Horské služby ČR a prostoru urče-
ného pro veřejnost.

• záměr prodeje části pozemkové parcely č. 1214/1, části pozemko-
vé parcely č. 3451, pozemkové parcely č. 1216/7, části pozemkové 
parcely č. 3427/5 a části stavební parcely č. 646 v k. ú. Horní Ro-
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kytnice nad Jizerou za podmínky zpracování architektonické studie 
na celou lokalitu, na základě které bude řešeno budoucí rozdělení 
pozemků.

• realizaci stavby s názvem „Oprava příjezdové komunikace ke skia-
reálu Horní Domky“ a její financování v roce 2023.

• realizaci stavby s názvem „Veřejné osvětlení a kabelový rozvod pro 
závorový systém“ a její financování v roce 2023.

• realizaci stavby s názvem „Zvýšení bezpečnosti a humanizace prů-
jezdního úseku silnice II/294 městem Rokytnice nad Jizerou, I. eta-
pa“ a její financování v letech 2023-2026.

•  Obecně závaznou vyhlášku města Rokytnice nad Jizerou, jíž se 
ruší obecně závazná vyhláška č. 4/2015, která stanoví podmínky 
k zabezpečení požární ochrany při akcích, kterých se zúčastní větší 
počet osob.

 
Zastupitelstvo města vzalo na vědomí:

• plnění rozpočtu města k datu 30. 11. 2022.
• schválená Pravidla rozpočtového provizoria města Rokytnice nad 

Jizerou ze dne 17. 12. 2018, podle kterých bude město v roce 2023 
hospodařit do doby schválení řádného rozpočtu na rok 2023.

• informace o dotacích. 
• informace o možnostech úsporných opatření v rámci provozu ve-

řejného osvětlení.
• zprávu o činnosti rady města Rokytnice nad Jizerou za období od 

22. 8. do 14. 11. 2022.
 
Zastupitelstvo města neschválilo:

• záměr prodeje pozemkové parcely č. 51/1 v k. ú. Rokytno v Krko-
noších.

• záměr prodeje části pozemkové parcely č. 200 v k. ú. Rokytno 
v  Krkonoších.

• záměr prodeje pozemkové parcely č. 1015/6 a části pozemkové 
parcely č. 1015/1  v k. ú. Horní Rokytnice nad Jizerou.

• záměr prodeje části pozemkové parcely č. 2447/4 v k. ú. Horní Ro-
kytnice nad Jizerou.

• záměr prodeje části pozemkové parcely č. 218 v k. ú. Horní Rokyt-
nice nad Jizerou.

 
Zastupitelstvo města zvolilo:

• předsedou finančního výboru Matěje Šimůnka a dalšími členy 
 finančního výboru Terezu Fenclovou a Kateřinu Javůrkovou.

• předsedou kontrolního výboru Petra Doubka a dalšími členy 
kontrol ního výboru Annu Poupovou a Milana Jóna.

• předsedou výboru pro rozvoj města Bronislava Patočku a dalšími 
členy výboru pro rozvoj města Petra Matyáše, Marka Nechanické-
ho, Annu Svatou, Matěje Šimůnka, Petra Udatného, Ivo Kobra ml., 
Jana Pěničku, Lenku Přibylovou, Denisu Hančovou, Lucii Lukešo-
vou,  Libora Vaita a Milenu Pohořalou.

 
Zastupitelstvo města určilo:

• v souladu s § 104 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v plat-
ném znění, 1. místostarostu Petra Kadavého zastupováním staros-
ty v době jeho nepřítomnosti, kdy jedná a rozhoduje ve věcech, 
které jsou svěřeny starostovi. V případě nepřítomnosti starosty 
a současně 1. místostarosty jedná a rozhoduje ve všech věcech, 
které jsou svěřeny starostovi, 2. místostarosta Ing. Bronislav 
 Patočka.

 
Zastupitelstvo města jmenovalo:

• na další čtyřleté funkční období s platností od 15. 12. 2022 do rady 
sdružení VHS Turnov Ing. Petra Matyáše, Ing. Bronislava Patočku 
a do dozorčí rady VHS Turnov Ing. Pavla Brože.

• za zástupce města Rokytnice nad Jizerou v radě Krkonošského 
 národního parku Ing. Petra Matyáše.

 
Zastupitelstvo města pověřilo:

•  radu města zadáním zakázky na služby městského architekta.
•  Ing. Bronislava Patočku jednáním s majitelem sousedního pozem-

ku parkoviště nad hřbitovem ohledně vyřešení celoročního parko-
vání v této oblasti ze strany návštěvníků hřbitova.

Zveme všechny obyvatele města na: 
Veřejné jednání zastupitelstva města 

Rokytnice nad Jizerou.

Termín konání: 
středa 15. března 2023 od 17.00 hodin ve školní jídelně

Pozvánka včetně přesného termínu a programu jednání bude včas 
zveřejněna na úřední desce.

 � Zápisy z jednání zastupitelstva města, včetně rozprav a disku-
sí k  jednotlivým bodům, jsou v plném znění formou audiovizu-
álního záznamu ZM zveřejněny na webových stránkách města: 
www.mesto-rokytnice.cz. Na stejném místě jsou zveřejněny zápisy 
z jednání rady města a zastupitelstva města v písemné podobě. 

 � Nově jsou na webových stránkách města v předstihu zveřej-
ňovány i podklady k jednání veřejného jednání zastupitelstva 
města.
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Městský úřad informuje

Nová zelená úsporám Light
Program Nová zelená úsporám Light poskytuje finanční pro-

středky na výměnu oken, dveří nebo zateplení fasády, střechy či pod-
lahy domácnostem, jejichž členové pobírají důchod (starobní nebo in-
validní 3. stupně) a domácnostem, které pobírají příspěvek na bydlení.

Bližší informace zájemci naleznou na webových stránkách: 
www.novazelenausporam.cz/nzu-light/

Zájemci také mohou využít nabídku MAS Přijďte pobejt!, která se 
týká bezplatné pomoci s administrací projektu.

Kontakt na zaměstnance MAS

 � Ing. Anna Chvalina Hančová 
Tel.: 734 548 207, e-mail: masjilemnice@seznam.cz
(osobní konzultaci si domluvte telefonicky nebo emailem).

Volba prezidenta České republiky 2023
JAK SE VOLILO V ROKYTNICI NAD JIZEROU?

I. kolo 
Počet okrsků: 2
Voliči v seznamu: 2 399
Vydané obálky: 1 762
Odevzdané obálky: 1 762
Platné hlasy: 1 737
Volební účast:  73,45 %

Výsledky jednotlivých kandidátů:
1. Pavel Fischer 155 hlasů  8,92 %
2. Jaroslav Bašta   81 hlasů  4,99 %
3. Josef Středula vzdal se kandidatury
4. Petr Pavel 718 hlasů 41,33 %
5. Tomáš Zima   11 hlasů 0,63 %
6. Danuše Nerudová 289 hlasů 16,63 %
7. Andrej Babiš 394 hlasů 22,68 %
8. Karel Diviš   32 hlasů   1,84 %
9. Marek Hilšer   57 hlasů   3,28 %

Pro zajímavost – v prvním kole přišlo do volebních okrsků v Rokytnici 
nad Jizerou volit na voličský průkaz celkem 350 osob, což je cca 20 % 
všech voličů.

II. kolo 
Počet okrsků: 2
Voliči v seznamu: 2 847 
Vydané obálky: 2 216
Odevzdané obálky: 2 216
Platné hlasy: 2 207
Volební účast:  77,84 %

Výsledky jednotlivých kandidátů:
Petr Pavel 1 695 hlasů 76,80 %
Andrej Babiš     512 hlasů 23,20 %

Pro zajímavost – v druhém kole přišlo do volebních okrsků v Rokyt-
nici nad Jizerou volit na voličský průkaz celkem 844 osob, což je cca 
30 % všech voličů.

Prezidentem České republiky se stal Ing. Petr Pavel, M. A.

Veškeré další volební výsledky zájemci naleznou na www.volby.cz.

Dotační program města 
Rokytnice nad Jizerou
VÝZVA K PŘEDKLÁDÁNÍ ŽÁDOSTÍ O DOTACI Z ROZPOČTU 
MĚSTA ROKYTNICE NAD JIZEROU

1. Datum zahájení příjmu žádostí 1. 2. 2023
2. Datum ukončení příjmu žádostí 31. 3. 2023
3. Účel, na který mohou být peněžní prostředky poskytnuty

 � volnočasové aktivity dětí a mládeže
 � kulturní a společenské akce
 � sportovní akce
 � vzdělávací programy
 � akce pro seniory
 � podpora činnosti zájmových sdružení a místních spolků 

s   celoroční působností
4. Okruh způsobilých žadatelů, 

důvody podpory stanoveného účelu
Žadatelem může být fyzická nebo právnická osoba, spolek, 
 zájmový spolek, nadace, popř. jiné subjekty, které mají působ-
nost na území města Rokytnice nad Jizerou, provozují kulturní, 
sportovní, zájmovou nebo jinou činnost odpovídající tematické-
mu určení dotací na území města nebo jinak přispívají k rozvoji 
města Rokytnice nad Jizerou.

5. Omezení podpory
 � dotace nemůže být poskytnuta organizaci zřizované městem
 � žadatel nesmí být dlužníkem města Rokytnice nad Jizerou

6. Minimální spoluúčast žadatele
Minimálně 30 % skutečně vynaložených nákladů

7. Minimální výše podpory 2.000 Kč

8. Maximální výše podpory 49.999 Kč

9. Termín realizace aktivit 1. 1. 2023 – 31. 12. 2023
10. Konzultace žádostí Ing. Lucie Lukešová 

do 31. 3. 2023 Jitka Hrušková 
   infocentrum@mesto-rokytnice.cz 
   tel.: 481 522 001

Celé znění výzvy a podrobnosti Dotačního programu naleznete 
na http://www.mesto-rokytnice.cz/mesto/dotacni-program-mesta
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Městský úřad informuje
Obyvatelům města Rokytnice nad Jizerou byl před několika dny dis-

tribuován do poštovních schránek DOTAZNÍK ohledně předběžné-
ho průzkumu pro zavedení svozu tříděného odpadu od nemovitostí 
v rámci nového systému door-to-door.

O co jde?

S ohledem na novou legislativu v oblasti životního prostředí, na 
schválené omezení skládkování komunálních odpadů a dále i na sku-
tečnost nárůstu cen svozu a likvidace komunálních odpadů plánuje 
město Rokytnice nad Jizerou přibližně od roku 2024 zavést nový 
systém sběru tříděného odpadu „sběr odpadů od domu“ („door-
-to-door“), které má za cíl snížit množství odpadů ukládaných na sklád-
ku a naopak zvýšit objem recyklovatelného odpadu.

Město Rokytnice nad Jizerou se rozhodlo svůj systém ještě více 
zkvalitnit a umožnit vám třídění odpadů komfortnějším a pohodlněj-
ším způsobem.

Systém door-to-door spočívá v tom, že občané budou moci nově 
třídit plasty, papír z domácnosti a biologický odpad přímo u svých 
domů do barevných nádob o objemu 240 litrů. Ostatní druhy odpadů 
se budou dále třídit obvyklým způsobem.

Město Rokytnice nad Jizerou zapůjčí zájemcům barevné nádoby 
ZDARMA a zapojení se do tohoto projektu bude dobrovolné.

SHRNUTÍ:

 � Občan (nebo jiný plátce místního poplatku) bude mít přímo u svého 
domu kromě nádoby na směsný komunální odpad až 3 nové nádo-
by na tříděný odpad o velikosti 240 l, a to na papír, plast a bioodpad. 

 � Bude moci pohodlně třídit odpady přímo u domu, nemusí řešit 
vnitřní prostor na třídění odpadů v pytlích nebo taškách, nemusí 
nikam pytle nebo tašky vozit nebo odnášet. 

 � Díky tomuto systému se výrazně sníží objem směsných komunál-
ních odpadů. Zároveň ale dojde i ke snížení četnosti svozu. U plastu 
a bioodpadu se uvažuje o četnosti svozu 1x za 14 dní, u papíru 1x za 
měsíc a u směsného komunálního odpadu 1x za 14 dní. 

 � Četnost svozu bude ale přesně nastavena až dle zájmu obyvatel 
o nový systém a na základě dalších zkušeností z praxe. 

 � Bytovým domům budou nabízeny případně i větší nádoby.

Prosíme všechny obyvatele města (poplatníky místního po-
platku za odpady), aby vyplněný dotazník odevzdali nejpozději do 
28. února 2023 na Městském úřadu Rokytnice nad Jizerou (centrální 
pokladna, podatelna nebo Městské informační centrum).

V elektronické podobě naleznete dotazník k vyplnění na webových 
stránkách města www.mesto-rokytnice.cz, v záložce Město, Odpady 
nebo na úvodní stránce. 

Dotazník lze také naskenovat nebo vyfotit a zaslat na e-mail: 
mesto@mesto-rokytnice.cz.

Váš názor je pro nás velmi důležitý!
 
Nejčastější otázky a odpovědi:

Proč se systém zavádí?
Nová odpadová legislativa postupně zvyšuje cenu za uložení směs-

ného odpadu na skládku a od roku 2030 skládkování zakazuje úplně. 
To by znamenalo obrovské zvýšení nákladů na odpadové hospodář-
ství pro obce, které by se pak musely promítnout do výše poplatku 
za odpady, který každoročně všichni hradíme. Pokud bychom vůbec 
netřídili, byla by obec velmi brzy nucena poplatek za odpad zvýšit, a to 
i na více než dvojnásobek. Současně je i obec nucena povinně navyšo-
vat podíl vytříděného odpadu, a pokud to obec nebude respektovat, 
bude „potrestána“ vysokými poplatky za skládkování.

Co je cílem systému?
Cílem rozmístění nádob do domácností je tedy zvýšit míru třídě-

ní tak, abychom na skládku (myšleno i spalovnu) ukládali co nejméně 
odpadu a nezatěžovali tak zbytečně jednak životní prostředí a jednak 
svoje peněženky. A také se snažíme, aby pro vás to zvýšené úsilí s tří-
děním bylo co nejpohodlnější a nemuseli jste s každým vytříděným 
odpadem docházet příliš daleko. Protože je prokázáno, že čím vzdále-
nější mají lidé kontejnery od domu, tím se snižuje jejich ochota třídit. 

Navíc díky zvýšenému třídění plastů, kovů, papírů i skla pak obec 
dostává i vyšší odměny za třídění od společnosti EKO-KOM, která hradí 
obalovou složku, a ty pak obec může použít na doplatek za svoz a li-
kvidaci komunálního odpadu, na který musí stále doplácet. A jelikož 
jsou barevné popelnice na tříděný odpad opatřeny čipy, bude tak ještě 
jednodušší identifikovat množství tříděného odpadu. 

Jak bude systém fungovat?
Přesné nastavení systému bude záviset na skutečném zájmu 

o nový systém ze strany obyvatel města a na zkušenostech z praxe. 
V okolních obcích, kde byl nový systém zaveden, se odpady sváží dle 
druhu 1x za 14 dní (plast, bioodpad, směsný komunální odpad) a 1x za 
měsíc (papír). Tato věc ale bude teprve řešena. 

Každá domácnost následně obdrží svozový kalendář, podle které-
ho se budou nádoby chystat před dům a barevný návod, co do které 
nádoby patří. 

Nechci nádoby u domu, budete mi odpad svážet jako dopo-
sud?

Ano, stále ještě můžete využívat pro třídění odpadu pytle na tříděný 
odpad a velkoobjemové nádoby umístěné na území města ve sběr-
ných hnízdech. 

Zkušenosti z jiných obcí ale ukazují, že představovaný nový systém 
domácnostem velmi vyhovuje, přičemž reálně pomáhá snižovat 
množství směsného komunálního odpadu, což je v zájmu všech. 

 
Zůstanou v obci tzv. sběrná hnízda?
Tzv. sběrná hnízda nadále zůstanou, ale do budoucna může být 

jejich počet optimalizován, např. i v důsledku zavedení door-to-door 
systému.  

Bydlím v hůře dostupném místě, kde se odpady z nádob ne-
sváží. Bude se i těchto oblastí systém door-to-door týkat?

Bohužel. Území našeho města je velmi členité, spousta nemovitostí 
stojí v těžko dostupných oblastech pro svozová vozidla. Nemovitosti, 
které nejsou přímo u svozné trasy, budou pro odkládání směsných ko-
munálních odpadů a tříděných odpadů nadále využívat příslušné pyt-
le. Nový systém door-to-door u nich bohužel zavést nebude možné. 

Bydlím v bytovém domě a o nový systém mám zájem. Máme 
v případě zájmu jednat sami za sebe nebo hromadně za celý 
bytový dům? 

Pro předběžný průzkum ze strany města je ideální informace sou-
hrnná za celý bytový dům, neboť nádoby využívají všichni společně. 
Uvítáme tedy, pokud dotazník bude vyplněn za celý bytový dům. 

Nestihl jsem ve stanoveném termínu dotazník odevzdat, ale 
o nový systém door-to-door mám zájem. Jak mám postupovat?

Nevadí, k novému systému door-to-door se zájemce může připojit 
kdykoliv. Město v první fázi pořídí základní počet všech nových nádob 
pro rozvoz zájemcům, ale bude se snažit mít vždy určitou rezervu pro 
nové zájemce.

Noví zájemci se mohou kdykoliv hlásit na Městském úřadu Rokyt-
nice nad Jizerou, kancelář tajemnice úřadu, tel. 481 549 319, e-mail: 
mesto@mesto-rokytnice.cz.

Zavedení odpadového systému door-to-door (sběr tříděného odpadu dům od domu)  
v Rokytnici nad Jizerou
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Investiční záměry města z dlouhodobého pohledu rozvoje
Ne všechny změny musí být nutně změnami k lepšímu a ne vše 

jde podle představ a plánů. V případě veřejných subjektů, jako jsou 
například obce, je vše ještě pomalejší a složitější. O to lepší ale musí být 
plánování, a to nejen věcné, ale hlavně finanční.

Ekonomika města, finanční situace a budoucí vývoj jsou témata 
na samostatný velký článek. Pro potřeby tohoto článku bude ale sta-
čit shrnutí, že za posledních deset let je město téměř bez dluhu (ca 
5 mil. Kč) a na bankovních účtech je ca 29 mil. Kč. Každoročně se zlep-
šující finanční kondice města ale nezaručuje, že budeme schopni fi-
nancovat všechny plánované záměry.

Zásadním zdrojem financování rozvojových záměrů obcí jsou – 
bohužel – dotace. I když jsme jako město v čerpání dotací poměrně 
úspěšní, stále se nedaří zajistit financování všeho. Poměrně rozšířená 
představa, že si město „někomu“ řekne o dotace a peníze dostane, je 
naprosto mylná. Dotace pro obce poskytuje buď kraj, stát nebo Ev-
ropská unie. Každý poskytovatel dotací má vlastní pravidla a dotace 
poskytuje jen na něco, co určí on sám – což je další velký problém. 

Přes všechny překážky je však nutné pokračovat dál v přípravách. 
Níže přinášíme aktuální informace o těch největších investičních 

záměrech města.
 
Rekonstrukce hlavní silnice – I. etapa

Hlavní silnice v Rokytnici nad Jizerou, jejíž správný název je „silnice 
2. třídy číslo 2/294“, je v majetku Libereckého kraje a jejím správcem 
je Krajská správa silnic Libereckého kraje. Rekonstrukce této silnice je 
dlouhodobě připravována ve spolupráci se všemi zúčastněnými orga-
nizacemi, přičemž hlavním „tahounem“ celé akce je město Rokytnice 
nad Jizerou.

Silnice byla postavena v 70. až 80.  letech minulého století a již se 
blíží konec její životnosti. Příprava na rekonstrukci začala už v roce 
2008, kdy bylo se správcem komunikace odsouhlaseno zadání zpraco-
vání studie tzv. humanizace silnice 2/294 a Dolního náměstí. 

V roce 2011 bylo zadáno zpracování dokumentace pro územní ří-
zení na akci s názvem „Zvýšení bezpečnosti a humanizace průjezdního 
úseku silnice II/294 městem Rokytnice nad Jizerou“. V této fázi přípravy 
projektu začala jednání s majiteli pozemků v okolí silnice, která někdy 
trvala velice dlouho, někdy také s negativním výsledkem. Celý proces 
územního řízení úspěšně končí 1. 6. 2015, kdy bylo vydáno územní 
rozhodnutí na celý průjezdní úsek silnice, tj. od křižovatky U Kroupů 
až k fotbalovému hřišti.

Do tohoto okamžiku byly všechny náklady spojené s projekční pří-
pravou hrazeny z rozpočtu města Rokytnice nad Jizerou. V prosinci 
2016 Liberecký kraj podepisuje smlouvu na zpracování projektové 
dokumentace ke stavebnímu povolení na 1. etapu stavby, tj. od křižo-
vatky U Kroupů na křižovatku pod kostelem. Na začátku ledna 2020 je 
vydáno stavební povolení na 1. etapu stavby.

Na základě stavebního povolení jsme okamžitě začali zajišťovat 
financování stavby a podali žádost ke Státnímu fondu dopravní in-
frastruktury. Abychom co nejlépe využili možnosti dotační podpory, 
podali jsme 2 žádosti ve 2 letech. Obě žádosti byly úspěšně schváleny 
v celkové výši ca 23,3 mil. Kč. 

V prosinci 2022 vypsal Liberecký kraj výběrové řízení na zhotovitele 
stavby. Jedná se stále pouze o úsek od náměstí ke Kroupům. Součástí 
stavby je krom rekonstrukce silnice v délce 2,47 km také výstavba a do-
stavba chodníků a přechodů pro chodce, včetně autobusových zastá-
vek. Nové zastávky vzniknou na plochách u „Solida“ a u „Dobrmana“.

Nejnáročnější na koordinaci při výstavbě budou rekonstrukce mos-
tů. Tři mosty budou zcela zbourány a postaveny nové, jeden most 
bude pouze opraven. Dále dojde ke kompletní výměně veřejného 
osvětlení a bude vybudována nová dešťová kanalizace v délce téměř 
1 km.

Rozpočtovaná cena stavby je ca 255 mil. Kč vč. DPH. Z toho jsou 
náklady města Rokytnice nad Jizerou ve výši ca 53 mil. Kč. V průběhu 
března 2023 by mělo být ukončeno výběrové řízení na zhotovitele, ze 
kterého bude známa konečná cena stavby.

Doba výstavby se předpokládá na 3 stavební sezóny, tedy na roky 
2023–2025. Proto již dopředu upozorňujeme na tuto skutečnost a zá-

roveň Vás žádáme o pochopení a shovívavost. Po téměř 40 letech 
si novou silnici Dolní Rokytnice zaslouží.

 
Přestavba bývalé jídelny Rotextile na víceúčelový objekt

Historie této budovy je většině místních dobře známa, jen pro při-
pomenutí krátké shrnutí. Jídelna byla slavnostně otevřena 16. prosince 
1967 a od té doby sloužila jako závodní jídelna nejen pro svoji domov-
skou textilku, ale víceméně pro celé město. Mimo tento účel byla bu-
dova rovněž využívána jako společenský a kulturní sál, kde probíhaly 
plesy, koncerty a různá shromáždění občanů. Provoz v objektu byl 
ukončen ve stejném roce, v jakém byl ukončen provoz celého podniku 
Rotextile a. s.

Od té doby se majitel objektů snažil o jejich prodej, ale jeho před-
stava o prodejní ceně byla vysoko nad možnostmi případných zájem-
ců. O objekt závodní jídelny má ale od začátku zájem město Rokytnice 
nad Jizerou. Hlavním důvodem je právě snaha obnovit kulturní a spol-
kový život v takovém rozsahu, jaký známe z dob největší slávy jídelny.

To se po několika letech jednání podařilo až 23. 10. 2015, kdy byla 
podepsána kupní smlouva s tehdejším majitelem za cenu 1,5 mil. Kč. 
Tento počin byl tak prvním krokem k tomu, jak zachránit další chátra-
jící objekt v centru města a vrátit mu přidanou společenskou hodnotu, 
která v současné době v Rokytnici chybí.

Ještě na podzim 2015 byla vypsána soutěž na zpracování pro-
jektového záměru (studie) rekonstrukce a budoucího využití jídelny. 
Tuto studii zpracoval, a na jaře 2016 odevzdal, Projektový ateliér Da-
vid s. r. o. z Liberce. V této studii byly zohledněny všechny požadavky 
města na budoucí provoz a využití objektu. 

Tato studie sloužila jako podklad pro výběrové řízení na zpraco-
vatele dalších stupňů projektové dokumentace – tedy PD pro získání 
stavebního povolení, pro provádění stavby a dokumentace interiérů 
objektu. Dne 21. 10. 2016 byla podepsána smlouva se společností 
MEPRO s. r. o. a začalo se s dalšími pracemi. 24. 8. 2017 bylo vydáno 
stavební povolení na stavební úpravy tohoto objektu.

Od té doby je vše připraveno pro zahájení rekonstrukce. Zásadní 
otázkou stále zůstává, jak bude probíhat financování. V době zpraco-
vání projektu byla rozpočtovaná cena stavby s kompletním vybavením 
ca 65 mil. Kč vč. DPH. Dnes, na začátku roku 2023, je rozpočtovaná 
cena stavby ca 85 mil. Kč vč. DPH. Už od prvotní myšlenky zakoupit 
jídelnu bylo jasné, že rekonstrukce se neobejde bez dotací.

I když je město Rokytnice nad Jizerou v čerpání nejrůznějších dotací 
dlouhodobě úspěšné, získat finanční prostředky na rekonstrukci jídel-
ny se zatím nepodařilo. Důvodem je především nedostatek vhodných 
dotačních titulů.
 � 2017, Operační program Životní prostředí: Žádost o dotaci zamě-

řená na snížení energetické náročnosti objektu byla sice úspěšná, 
ale jednalo se o poměrně nízkou částku – tuto dotaci jsme nakonec 
odmítli.

 � 2018, Česko-polský přeshraniční program: Žádost podána spolu se 
silným partnerem, polským Krnapem, přesto nebyla úspěšná.

 � 2019, Ministerstvo pro místní rozvoj: Žádost o dotaci byla podána 
do programu na regeneraci brownfieldů. Z tohoto programu jsme 
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byli vyřazeni, i když jsme splnili vše, co bylo potřeba. Jsme přesvěd-
čeni, že vyřazení bylo neoprávněné, ale neexistuje možnost, kam 
se odvolat.

 � 2020, Ministerstvo pro místní rozvoj: Žádost je připravena opět do 
programu na regeneraci brownfieldů, ale nebylo možné ji tam po-
dat – vyřadili nás už v „předkole“. Stejně jako v roce 2019 jsme pře-
svědčeni, že nepřipuštění k podání bylo neoprávněné.

 � 2021, Státní fond podpory investic: Žádost do programu Brownfiel-
dy byla podána úspěšně, umístili jsme se ale jako 13. „pod čarou“.

 � 2022, Státní fond podpory investic: Je zopakována stejná žádost 
jako v loňském roce, vyhodnocení se očekává přibližně v polovině 
roku 2023.
I přesto, že je zajištění financování této stavby časově zdlouhavé, 

zůstává tento záměr mezi prioritami města. Velký společenský prostor 
je pro kulturní a sociální život ve městě velice důležitý a ten, který dříve 
poskytovala „stará“ jídelna, se zatím nahradit nepodařilo. 

V „nové“ jídelně bude jako hlavní náplň objektu velké infocentrum 
v přízemí s prostorem pro občasné výstavy, galerie, malé muzeum 
apod. V prvním podlaží budou 2 společenské sály se zázemím. Bude 
tak vytvořen prostor např. i pro promítání („kino“), ale hlavně velký 
 víceúčelový sál, který bude sloužit pro všechny typy hromadných akcí. 
Mimo jiné se počítá i se skládacím stupňovitým hledištěm pro diva-
dlo, pro které byl prostor navržen také po akustické stránce. V objektu 
se budou nacházet také „klubovny“ využitelné pro místní organizace 
a spolky.

Věříme, že se nám co nejdříve podaří financování rekonstrukce za-
jistit, už jen proto, že stávající technický stav kulturního domu je dlou-
hodobě neudržitelný, stejně tak jako náklady na jeho provoz.

Příprava bytové výstavby města Rokytnice nad Jizerou

Rokytnice nad Jizerou se dlouhodobě potýká s úbytkem obyvatel. 
K 1. 1. 2023 žije v Rokytnici 2 619 obyvatel, což je po dlouhých letech 
výrazný nárůst – do tohoto počtu je totiž započítáno i 149 cizinců žijí-
cích na území města. Přesto se jedná o dlouhodobý pokles a důvodů 
k tomuto trendu je více. Podrobněji jsou rozepsány v analytické části 

Integrované strategie územního rozvoje města, která se zaobírá ze ši-
roka všemi problémy města.

Je důležité zmínit, že pokles počtu obyvatel je podobný téměř ve 
všech okrajových částech České republiky (resp. také ve vnitřních pe-
riferiích státu, tedy na hranicích mezi jednotlivými kraji). Přesto je po-
kles trvale žijících obyvatel Rokytnice nad Jizerou rychlejší, než je tomu 
jinde.

Jednou z hlavních příčin je dostupnost bydlení, ať už vlastního nebo 
nájemního. Počet domů i bytů je v Rokytnici dostatečný, ale z větši-
ny jsou využívány pro krátkodobé pronájmy nebo k rekreaci. Ke konci 
roku 2022 je na území města 1 408 objektů (domů a bytových domů) 
určených k bydlení, avšak pouze v 640 z nich je někdo přihlášen k trva-
lému pobytu – podíl počtu objektů určených k bydlení, ve kterých není 
nikdo trvale hlášen, je ca 55 %.

Vysoká poptávka po nemovitostech na pronájem nebo k rekreaci 
má za následek růst cen nemovitostí a cen pronájmů. Dle šetření pro-
vedeného v rámci Integrované strategie územního rozvoje se v čer-
venci 2021 cena bytů v Rokytnici na realitním trhu pohybovala v roz-
mezí 70–160 tis./m2. Bohužel na ceny nemovitostí nemá samospráva 
města jakýkoli vliv a vše je dáno nabídkou a poptávkou.

Dalším vzrůstajícím trendem, který má vliv na cenu nemovitostí 
a pronájmů, je „bytová výstavba“. V tuto chvíli bohužel musíme konsta-
tovat, že se jedná o „byty“, které téměř jistě nebudou sloužit k trvalé-
mu bydlení. Opět se jedná o dlouhodobě vysokou poptávku po tomto 
typu nemovitostí a opět bohužel na to má město minimální vliv. Hlav-
ním nástrojem města pro udávání pravidel výstavby je územní plán. 
Právě probíhající zpracování změny územního plánu v návaznosti na 
Integrovanou strategii územního rozvoje města nám snad do budouc-
na pomůže s lepším využitím území.

Jednou z věcí, kterou město přímo ovlivnit může, je počet bytů 
v  obecním vlastnictví. Aktuálně má město Rokytnice nad Jizerou ve 
svém bytovém fondu pouze 20 bytů (včetně bytů v Domě s pečovatel-
skou službou), což je z dnešního pohledu na trh s nemovitostmi málo 
a je nejvyšší čas začít tento historicky nevyhovující stav zlepšovat. Aktu-
álně jsou naplánovány 3 záměry na zlepšení bytové situace ve městě.

Výstavba Komunitního domu seniorů

Záměr výstavby bytového domu pro seniory s 12 jednotkami na 
louce pod hotelem Helena v Horní Rokytnici je připravován již něko-
lik let. Máme platné stavební povolení a čekáme na vhodné možnosti 
 financování. Jako nejpravděpodobnější se jeví financování prostřed-
nictvím dotovaného úvěru od Státního fondu podpory investic. Výstav-
ba je naplánována na roky 2024–2026.
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Přestavba objektu bývalé ZŠ v Horní Rokytnici čp. 506 
(Horní škola)

Přestavba bývalé „Horní školy“ na obecní byty a ordinace lékařů 
byla, po dlouhých debatách a několikaletém hledání využití objektu, 
schválena zastupitelstvem města v prosinci 2020. Následně byla do-
pracována studie ve variantě, kdy v rámci 1. etapy dojde k odstranění 
staré budovy a výstavbě nového objektu a současně k rekonstrukci 
nové budovy. Celkem zde vznikne 21 bytových jednotek a 4 ordinace 
lékařů. Jako 2. etapa je plánována přestavba tělocvičny na 14 bytových 
jednotek.

V roce 2022 byla zpracována projektová dokumentace, na jaře 2023 
by mělo být vydáno stavební povolení. Následující termíny výstavby se 
budou odvíjet od finanční náročnosti stavby.

Rekonstrukce objektu čp. 663 Horní Rokytnice (Výměník)

Jediným městským bytovým domem je objekt bývalé výměníkové 
stanice pod Dušánkami, ve kterém jsou 4 bytové jednotky. Technický 
stav domu odpovídá době přestavby a po téměř 30 letech je nutná 
kompletní rekonstrukce. Prostorové řešení domu není příliš povede-
né, což je dáno tím, že se z technické stavby stala stavba pro bydlení. 
V rámci rekonstrukce se nabízí změnit celou dispozici domu a získat na 
stejném půdorysu více využitelného prostoru.

Aktuálně se prověřuje nejvhodnější varianta využití celého pozem-
ku. Práce na projektové dokumentaci budou pokračovat v letech 2023 
a 2024, získání stavebního povolení bude ale možné až po změně 
územního plánu města.

Využití areálu bývalé betonárky v Horní Rokytnici

Prostor bývalé betonárky v Horní Rokytnici je dlouhodobě využíván 
městem jako deponie stavebního materiálu a jako zázemí technických 
služeb. Je zde dále umístěno např. střepiště, jsou zde uloženy kontej-
nery a prostor je částečně občasně pronajímán za účelem uskladnění 
materiálu nebo parkování vozidel. Na betonárce byl dříve umístěný 
dřevěný obslužný objekt, který město před několika lety odstranilo. 
Bylo vyměněno poškozené oplocení za nové a celkově je snaha tento 
prostor udržovat v rámci možností co nejvíce kultivovaný.

V rámci přípravy změny územního plánu a v návaznosti na výstu-
py Integrované strategie územního rozvoje města, byla prověřena 
myšlenka rozdělit provozy zázemí Drobných služeb města Rokytnice 
nad Jizerou a provoz sběrného dvora. Sběrný dvůr by zůstal na stá-
vajícím místě, případně se bude hledat jiné, vhodnější místo. Zázemí 
Drobných služeb by mohlo být nově vybudováno právě v části plochy 
bývalé betonárky (budoucí využití dnešního sídla DS na adrese Dolní 
Rokytnice 143 není v tuto chvíli řešeno).

Na podzim loňského roku proběhlo jednání s ředitelem Horské 
služby ČR a náčelníkem oblasti Krkonoše HSČR a následně byla z jejich 
strany podána žádost o odkup části prostoru bývalé betonárky. Zámě-
rem Horské služby ČR je v Rokytnici vybudovat novou služebnu včetně 
technického zázemí a tento prostor byl ze strany HSČR vyhodnocen 
jako jeden z nejvhodnějších (blízká dostupnost skiareálů, návaznost na 
Medical centrum, dobrá dopravní dostupnost, reprezentativní poloha 
v rámci města).

Areál bývalé betonárky, včetně okolních ploch v majetku města, má 
rozlohu ca 4,5 tis. m2. V tomto prostoru je tak možné odehrát oba výše 
uvedené záměry, a to s dostatečnou prostorovou rezervou na využití 
části areálu jako veřejného prostoru – např. dětské hřiště, odpočin-
kový altán pro turisty, infotabule, veřejné ohniště, expozice Horské 
služby ČR… 

Myšlenka na využití části plochy pro veřejnost je přijatelná i pro 
Horskou službu ČR, která by se na takovém záměru poměrně podílela. 
Jedná se o „vstupní“ místo ke skiareálu Horní Domky, kde by takovýto 
veřejný prostor dával smysl. 

Zastupitelstvem města byl tento záměr odsouhlasen za podmínky 
zpracování architektonické studie na celou lokalitu. Na základě této 
studie bude řešeno budoucí rozdělení pozemků a další podmínky pro 
realizaci obou záměrů – zázemí Drobných služeb města Rokytnice nad 
Jizerou (bez sběrného dvora) a zázemí Horské služby ČR. Společnou 
částí bude veřejný prostor navazující na stávající veřejné prostranství. 
V roce 2023 budou pokračovat přípravné práce pro zpracování archi-
tektonické studie.

                                                                                                                                                    
Bronislav Patočka

Veřejné zakázky, investiční akce a dotace v roce 2022
Veřejné zakázky a investiční akce:

 � Zakázka na projektovou dokumentaci pro společné povolení – Pře-
stavba objektu bývalé Základní školy, Horní Rokytnice 506 byla za-
dána spol. MEPRO s. r. o., Praha 6, a to za cenu 1.862.190 Kč včetně 
DPH.

 � Zakázka na přestavbu nadstřešních částí komínů C a D – budova 
radnice Rokytnice nad Jizerou byla zadána spol. KomínSOS., s. r. o., 
Jilemnice, a to za cenu 255.394,70 Kč včetně DPH.

 � Zakázka na stavební úpravy hygienického zázemí 3. NP Základní 
školy Rokytnice nad Jizerou byla zadána firmě Michal Zonyga, Boz-
kov, a to za cenu 1.125.630,50 Kč včetně DPH.

 � Zakázka na opravu komunikací metodou Patchmatic byla zadá-
na spol. Oprava komunikací Zoubek s. r. o., Sadská, a to za cenu 
4.032,93 Kč za tunu asfaltové směsi včetně DPH s tím, že objem 
použité asfaltové směsi nepřesáhne 70 tun.

 � Zakázka na projektovou dokumentaci celkové rekonstrukce a op-
timalizace gastronomického úseku Základní školy Rokytnice nad 
Jizerou byla zadána spol. Tre-Bon inženýring, s. r. o., Praha 2, a to za 
cenu 381.150 Kč včetně DPH.

 � Zakázka na opravu komunikací asfaltovým betonem byla zadána 
spol. M – SILNICE a. s., Pardubice, a to za cenu 1.739.321,18 Kč včet-
ně DPH. Jednalo se o opravu komunikací na ppč. 3379 v k. ú. Horní 
Rokytnice nad Jizerou, ppč. 2966/1 v k. ú. Dolní Rokytnice, ppč. 3350 
v k. ú. Horní Rokytnice nad Jizerou a opravu Dolního náměstí. Z dů-
vodu víceprací byla dodatkem ke smlouvě o dílo změněna celková 
cena na 1.845.698,74 Kč včetně DPH.

 � Zakázka na opravu podstřešních žlabů – Mateřská škola Dolní Ro-
kytnice byla zadána firmě Milan Fojt, Rokytnice nad Jizerou, a to za 
cenu 248.241 Kč včetně DPH.

 � Zakázka na stavební úpravy hygienického zázemí Mateřské školy 
Horní Rokytnice – II. etapa byla zadána spol. OTISTAV s. r. o., Pra-
ha 9, a to za cenu 1.297.924,65 Kč včetně DPH. Z důvodu bilance 
víceprací a méněprací došlo dodatkem ke smlouvě ke zvýšení cel-
kové ceny díla na 1.584.768,85 Kč včetně DPH.

 � Zakázka na organizaci designérské soutěže na vizuální identitu 
města Rokytnice nad Jizerou byla zadána spol. CZECHDESIGN 
 CENTER, s. r. o., Praha, a to za cenu 209.330 Kč včetně DPH.

 � Zakázka na dodání sněhové radlice POMAROL T 201/V2 byla zadá-
na spol. AGRICO, s. r. o., Týniště nad Orlicí, a to za cenu 116.160 Kč 
včetně DPH.
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S  rostoucími cenami energií začalo město ještě důrazněji hledat 
prostor, kde lze ušetřit na běžném provozu. Jednou z cest je i úspo-
ra elektrické energie. Každý z nás dnes řeší tuto problematiku také 
doma v soukromí, takže si snadno umí spočítat, že když nahradíme 
například klasickou žárovku 60W žárovkou LED 8W, nebo zářivkovou 
trubici 36W za LED trubici 15,6W, je patrná úspora. Samozřejmě se 
může zdát, že počáteční investice je neúměrná úspoře, ale to je jen 
první dojem, z dlouhodobějšího hlediska je to určitě správná cesta.

Sice to není na první pohled vidět, ale město investovalo již v minu-
losti nemalé prostředky do úspor. Například do modernizace a regu-
lace ovládání veřejného osvětlení. V tuto chvíli se ukazuje, že i tato 
investice byla velmi prozíravá. Dalšími úspornými kroky v  úsporách 
energií byly výměny starých svítidel a žárovek za moderní a úsporné 
LED osvětlení v objektech v majetku města.

Koncem roku 2022 došlo k výměně žárovek a trubic v budově drob-
ných služeb města, radnice, horní mateřské školky, dolní mateřské 
školky a zatím poslední výměna světel proběhla v tělocvičně základ-
ní školy. Kromě tělocvičny, kde byla výměna zajištěna externí firmou, 
proběhly výměny vlastními silami pracovníky Drobných služeb města.

Původní osvětlení tělocvičny zajišťovalo osm výbojek o celkové 
spotřebě 3 200 W/hod. Pro srovnání nově instalovaná LED svítidla mají 
dohromady celkovou spotřebu 800 W/hod. Výměna osvětlení proběh-

 � Zakázka na obnovu konzervace opravených kamenných křížků 
v rozsahu 5 ks byla zadána firmě BcA. Jitka Rolečková, Malé Svato-
ňovice za cenu 73.000 Kč včetně DPH.

 � Zakázka na rekonstrukci bytů v 2. NP Základní školy Rokytnice nad 
Jizerou byla zadána firmě Michal Zonyga, Bozkov. Kvůli špatnému 
technickému stavu nosných konstrukcí stropů v místnostech došlo 
předběžně k ukončení smlouvy o dílo. Za skutečně provedené prá-
ce byla uhrazena částka 602.774,63 Kč včetně DPH.

 � Zakázka na dodání zubařského křesla do ordinace zubního léka-
ře byla zadána spol. SCHAFFEROVÁ spol. s r. o., Olomouc za cenu 
640.000 Kč včetně DPH.
 
Přijaté dotace:

 � Z Dotačního fondu Libereckého kraje, oblast podpory: Požární 
ochrana a prevence kriminality, program č. 1.1. Podpora jednotek 
požární ochrany Libereckého kraje byla městu poskytnuta účelo-
vá dotace ve výši 26.600 Kč (70 %) na pořízení ochranných proti-
chemických obleků a dále 54.000 Kč (50 %) na obnovu osobních 
ochranných prostředků.

 � Státní fond životního prostředí ČR poskytl finanční podporu ve výši 
154.275 Kč na akci „Rokytnice nad Jizerou – Studie celkového pohy-

bu pěších návštěvníků, běžkařů, zásobování objektů a využití komu-
nikací pro sjezdové lyžování“ realizovanou v letech 2020 až 2022.

 � Státní fond životního prostředí poskytl dotaci na akci „Modernizace 
vybavení Městského informačního centra a tvorba environmentál-
ní hry“ ve výši 137.178,94 Kč, což představovalo 85 % z celkových 
uznatelných nákladů. Dotace byla poskytnuta z Národního progra-
mu životního prostředí.

 � Ministerstvo vnitra ČR poskytlo dotaci ve výši 500.000 Kč na projekt 
„Podpora integrace držitelů dočasné ochrany v Rokytnici nad Jize-
rou“, v rámci které město zajistilo pomoc koordinátora, terénních 
pracovníků, jazykové kurzy a podporu aktivit pro uprchlíky z Ukra-
jiny.

 � Na akci Zvýšení bezpečnosti úseku silnice II/294 městem Rokytnice 
nad Jizerou byly schváleny finanční prostředky z rozpočtu Státního 
fondu dopravní infrastruktury, a to následovně:
 » Úsek A, dotace ve výši 15.649.833 Kč  (85 % z celkových uznatel-

ných nákladů),
 » Úsek B+C, dotace ve výši 7.703.111 Kč (85 % z celkových uznatel-

ných nákladů).
Smlouva na úsek A byla uzavřena v roce 2021, smlouva na úsek 

B+C byla uzavřena v roce 2022. Investiční akce se bude realizovat 
v  období let 2023–2025.

Postupné kroky k úsporám elektrické energie budov 
v majetku města Rokytnice nad Jizerou

la během jednoho dne. Po drobné úpravě elektroinstalace lze nově 
i osvítit pouze jednu nebo druhou polovinu plochy tělocvičny, což dříve 
nebylo možné.

Celkové náklady na výměnu osvětlení tělocvičny byly vyčísleny na 
78.840 Kč vč. DPH. Nové osvětlení je příjemnější (přirozené denní svět-
lo) a i první ohlasy od uživatelů tělocvičny jsou pozitivní. Nejinak tomu 
je i v mateřských školkách, kde jsou také spokojeni. V rámci všech výše 
uvedených výměn osvětlení vychází prostá návratnost 2-2,5 roku.

Nynější výměny svítidel jsou tím nejrychleji proveditelným opatře-
ním vedoucím k úsporám elektrické energie. Již teď jsou ale v běhu 
časově i finančně mnohem náročnější záměry. Například se dokonču-
je projektová dokumentace na rekonstrukci kuchyně v základní 
škole, kde díky novějším a modernějším technologiím dojde k nema-
lým úsporám energie. V ZŠ je dále v přípravě kompletní výměna sví-
tidel a částí elektroinstalací.

Jako nejsložitější, ale o to komplexnější řešení v rámci hospodaření 
s energiemi, nás čeká příprava a vybudování fotovoltaických elek-
tráren na střechách městských budov. Současně chceme tam, kde 
to bude možné, vyměnit i stávající zdroje vytápění za tepelná čerpa-
dla. Vše připravujeme tak, aby bylo možné tento systém provozovat 
ve smyslu komunitní energetiky.

Roman Metelka

Původní stav

Nový stav
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Nejrychlejší internet 
ve vaší lokalitě

20% SLEVA 

PŘI 2 LETÉM 

PŘEDPLATNÉM  

S FIXACÍ CENY

+420 487 070 007  /  info@katro.cz  /  www.katro.cz

INTERNET
KABELOVKA
IPTV

NEJBOX
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Putování za Krakonošovým pokladem
Razítkovací hra od 2. 5. do 31. 10. 2023

Díky úspěšné žádosti o grant ze 
Státního fondu životního prostředí ČR 
jsme mohli realizovat projekt Moder-
nizace vybavení Městského informač-
ního centra a tvorba environmentální 
hry. 

Žádost byla podaná dne 9. 11. 2021, 
rozhodnutí přišlo 2. 3. 2022 a v letoš-
ním roce můžeme hru spustit.

Celkové vynaložené náklady města 
činily 161.386,99 Kč a výše dotace (85 
%) byla 137.178,94 Kč a 14. 12. 2022 
byla připsána na účet města.

V Městském informačním centru si budete 
v moci od května do konce října 2023 vyzved-
nout hrací kartu, kam budete sbírat razítka. 
Formou herního plánu jsou zmapovaná krás-
ná místa v katastru  Rokytnice nad Jizerou, cel-
kem jich je pět. Cílem hry je tato místa navští-
vit a na jednotlivých stanovištích najít ukryté 
razítko a doplnit ho do okénka herního plánu.

Po vyplnění všech prázdných políček her-
ního plánu odevzdá účastník herní plán na 
sběrném místě (Městské informační cent-

Základní škola

Základní škola Rokytnice nad Jizerou

HLEDÁ ŘEDITELE / ŘEDITELKU
Předpokládaný nástup k 1. 8. 2023.
Přihlášky Ize doručit nejpozději do 31. března 2023.

Bližší informace zájemci naleznou https://tinyurl.com/zakladni-skola

Případně na těchto kontaktech:
- tajemnice Bc. Martina Subrtová (tel. 481 549 319, e-mail: mesto@mesto-rokytnice.cz)
- starosta města Ing. Petr Matyáš (tel. 481 549 317, e-mail: starosta@mesto-rokytnice.cz)

Základní škola Rokytnice nad Jizerou

pro I. stupeň
HLEDÁ UČITELE / UČITELKU

Nástup od 1. 9. 2023.
Pracovní úvazek: 1,0. Pracovní poměr na dobu neurčitou.

Bližší informace: 
- Mgr. Blanka Zemánková (tel. 731 525 435, e-mail: blanka.zemankova@zs-rokytnice.cz)

Tento projekt je spolufinancován
Státním fondem životního prostředí ČR
na základě rozhodnutí ministra životního prostředí.
www.mzp.cz  www.sfzp.cz  

rum) a obdrží krásný upomín-
kový předmět, který si vybere. 
Hra je určena pro všechny věkové 
kategorie. 

Rádi bychom zapojili žáky ze 
základní školy a děti z mateřských 
škol. Také budeme rádi, když se hry 
zúčastní co nejvíce místních obyva-
tel, případně jejich známí či příbuz-
ní, protože ceny jsou velmi krásné. 
A  v  neposlední řadě je hra určena turis-
tům. Prosíme o sdílení této informace. Děkujeme.

Lucie Lukešová
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Vánoční koncert aneb Jak jsme ve škole vítali Vánoce

Sněhová nadílka

Milí čtenáři, dovolte nám krátké ohlédnutí za vánočním koncertem 
naší základní školy, který se konal v úterý 13. prosince v  Kulturním 
domě v Jablonci nad Jizerou.

Po dlouhých a nepříjemných covidových strastech mohla naše zá-
kladní škola tento školní rok uspořádat znovu vánoční koncert svých 
žáků. Pro vaši obrovskou přízeň jsme byli nuceni tentokrát využít větší 
prostory Kulturního domu v Jablonci nad Jizerou, protože do rokytnic-
kého sálu jsme se již prostě nevešli.

Díky vstřícnosti našich sousedů z Jablonce a elánu všech paní učite-
lek jsme se nakonec mohli v mrazivém prosincovém podvečeru spo-
lečně sejít a načerpat předvánoční atmosféru. A že bylo na co koukat!

Od nejmenších dětí se postupně představili žáci všech tříd v pestré 
škále nejrůznějších hudebních a tentokrát i dramatických vystoupení. 

Na pořádnou sněhovou nadílku jsme si letos museli počkat, ale 
vyplatilo se. A tak si jsme si ve třetí třídě vzali sníh pod drobnohled 
a zaměřili se na něj v rámci krátkodobého projektu.

V prvouce   jsme téma zobecnili a ujasnili si pojmy živá a neživá 
příroda. Děti dokázaly vyjmenovat základní životní podmínky a moh-
li jsme se podívat sněhu na zoubek. Vodu jsme v přírodě objevili ve 
všech skupenstvích a také pochopili i koloběh vody na Zemi. Následo-
valo pozorování sněhu i sněhové a ledové pokusy, které slavily velký 
úspěch. Sníh nás provázel českým jazykem i matematikou a samozřej-
mě i ve výtvarné výchově. Největší radost měly ale děti z tělocviku - jak 
jinak než na sněhu. Pevně doufáme, že další vývoj počasí umožní všem 
užít si dosyta zimní radovánky a sportování. 

Blanka Herčíková

Hráli jsem pro vás na flétny, zpívali a tančili, dokonce jsme nacvičili 
i krátké divadlo o Krakonošovi.

Velké díky patří všem účinkujícím dětem, všem paním učitelkám, 
pánům starostům Rokytnice nad Jizerou a Jablonce nad Jizerou a všem 
v technickém zázemí kulturního domu. Velké díky patří také vám rodi-
čům a všem posluchačům za štědré dary, podporu a pomoc s realiza-
cí celého večera. Těšíme se na další spolupráci a zejména na setkání 
s vámi, rodiči a přáteli naší školy.

A co dodat závěrem? Snad to, že s muzicírováním určitě nekončíme 
a rádi vás pozveme na další společný večer s hudbou, tancem, ale ze-
jména s dětmi. 

Jana Šírová
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Dolní mateřská škola

Podle staré pranostiky ,,udeří-li v září hrom, bude v zimě zavátý k až-
dý strom“ jsme se letos těšili na pořádnou zimu. Ta ale ne a ne přijít. 
Deštivý leden nás připravil o oblíbený lyžařský výcvik, který nám paní 
učitelky naplánovaly na druhý lednový týden.

Ale sníh pořád nikde. A tak jsme začali s kamarády zimu přivolávat 
alespoň básničkami, písničkami a obrázky se zimní tématikou. A co se 
nestalo?

Zima nás nakonec uslyšela a přišla, aby hlavně nám dětem udělala 
radost. 

Naše třída Dráčků využila velký mráz ke kouzlení s ledem.

Dráčci předškoláci
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Horní mateřská škola
Přestože tu máme únor, rádi bychom se pár řádky vrátili zpět do 

prosince 2022.

5. 12. Návštěva z pekla: I tentokrát jsme přivítali vzácnou návště-
vu, kterou jsme přivolali písničkou, po nadílce jsme si společně s čerty 
dokonce zatancovali.

19. 12. Vánoční pohádka: Třída Sluníček se linkovým autobusem 
vypravila do Kulturního domu v Jablonci nad Jizerou, kde shlédla po-
hádku a následně příběh „Půjdem spolu do Betléma“, do kterého se 
některé děti aktivně zapojily a v příběhu si zahrály. Pro všechny zúčast-
něné to byl neskutečný zážitek vzhledem k tomu, že byly oblečeny do 
kostýmů, měly rekvizity a své repliky.

20. 12. Roznášení perníčků: I přes nepříznivé počasí jsme se vy-
pravili s napečenými a ozdobenými perníčky po důležitých institucích 
našeho městečka. K perníčkům jsme přidali i básničku či písničku.

22. 12. Vánoční besídka: Proběhla ve čtvrtek před vánočními 
prázdninami. V hojném počtu diváků všech generací jsme shlédli vá-
noční pásmo písniček a básniček s pohádkou O rukavičce v podání 
Berušek. Sluníčka si připravila příběh O Betlémské hvězdě, který byl 
doprovázen vánočními koledami.

LEDEN: 
Tři králové: Na příběh O Betlémské hvězdě jsme navázali hned za-

čátkem ledna. Povídali jsme si o třech poutnících, jejich darech, naučili 
jsme se písničku, básničku, zahráli hru O králi na trůnu, shlédli Cha-
loupku na vršku – Jak to bylo na Tři krále, nakreslili obrázky…

Na druhý lednový týden byl naplánovaný lyžařský výcvik. Bohužel 
Krakonoš naše prosby nevyslyšel a sněhovou nadílku neposlal. Místo 
lyžování jsme se tak věnovali zvířátkům a ptáčkům v zimě. Na konci 
ledna se pán hor umoudřil, seslal sněhovou nadílku a my jsme koneč-
ně vyrazili ježdíkovat.

Na závěr měsíce odstartovalo běžkování na školní zahrádce, které 
bude za dobrých sněhových podmínek pokračovat celou zimu. Pevně 
věříme, že sníh vydrží do března a my uskutečníme výše zmiňovaný 
lyžařský výcvik.

Mimo zimních radovánek navštěvujeme keramickou dílnu v DDM 
a začátkem února zahájíme sedm lekcí „Školy sportu“, kde se děti se-
známí se základy populárních sportovních odvětví pod vedením pro-
fesionálních trenérů.

S přáním krásných zimních dnů se s vámi loučí 
dětičky a kolektiv pracovníků ze „žluté“ školičky.
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DDM informuje
V  tomto zpravodaji bychom vás rádi se-

známili se změnami, které v DDM nastaly od 
1. 9. 2022. Náš DDM využil možnost zapojit se 
do evropských grantů prostřednictvím Ope-
račního fondu Jan Ámos  Komenský (OP JAK), 
byl nám schválen projekt s názvem Společně 
se učíme. V rámci tohoto fondu, formou tzv. 
šablon, můžeme čerpat finance na rozvoj naší 
činnosti (kdy musíme realizovat přesně urče-
né množství konkrétních šablon). 

Pro veřejnost je podstatné, že vzdělávání 
(a další aktivity) se realizují bezúplatně, tedy 
zdarma. V naší nabídce budete pravidelně na-
cházet: 

 � Doplňkové aktivity ke kroužkům – ozna-
čené jako „poškolák“ (navazují na činnost 
odpoledního klubu v  DDM) – keramická 
soustředění, posilování a strečink, vaření – 
většinou jsou přednostně určené pro děti 
přihlášené do daných kroužků (keramika, 
aerobik), dále rozvíjejí aktivity z kroužků.

 � Komunitní akce – budeme opět nabízet be-
sedy a workshopy na nejrůznější témata.

 � Příměstské tábory o letních prázdninách – 
podpořené jsou aktivity pro školní děti, na 
táborech pro děti z 1.–9. třídy si děti budou 
hradit pouze stravné.

Pro nás je realizace šablon velkou výzvou, 
máme jeden z  prvních schválených projek-
tů v  SVČ/DDM, zatím nemáme s  kým sdílet 
zkušenosti. Věříme ale, že „šablony“ nabídku 
DDM vhodně doplní a rozšíří, případně zpří-
stupní těm, kteří by jinak měli s financováním 
volnočasových aktivit (zejména táborů) pro-
blém. 

Za DDM, Markéta Šmídová

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA – PODĚKOVÁNÍ

Po dvou letech, které zastavila nemoc (covid), bylo letos umožněno 
našim třem králům, K - Jaroslavu Hlouškovi, M - Ladislavu Markovi 
a B (černému) - Václavu Šírovi, obejít část Rokytnice.

V pátek 6. ledna 2023 za špatného počasí vyšli na putování, zazpívat 
a popřát štěstí a zdraví v novém roce. Za tento den vykoledovali celkem 
19.600 Kč. Tuto částku rozdělili následovně: 14.600 Kč Domu dětí a mlá-
deže Pod Střechou, 3.000 Kč farnosti na kostel sv. Michaela a 2.000 Kč 
kapli československé husitské.

Děkujeme všem, kteří přispěli darem, i za udržení tradice třech králů.
 

MŠ
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Zpráva o činnosti JSDHO Rokytnice nad Jizerou za rok 2022
Jednotka Sboru dobrovolných hasičů města Rokytnice nad Jizerou 

má k dnešnímu dni 25 členů. 
V loňském roce jednotka zasahovala v 53 případech. Z toho v 31 

případech mimo hasební obvod.

Rozdělení událostí dle specifikace:

 � AED: 4 případy
 � požár: 14 případů – 5x Rokytnice + 9x mimo 
 � dopravní nehoda: 6 případů – 0x Rokytnice + 6x mimo
 � technická pomoc: 25 případů – 11x Rokytnice + 14x mimo
 � prověřovací cvičení: 1x a taktická cvičení: 2x
 � planý poplach: 1 případ – 1x mimo
 � mimořádná událost: 1x

Při těchto výjezdech bylo celkem odpracováno 850,75 hodiny, 
z toho:

 � 457 hodin u požárů (přičemž požár v Hřensku 288 hodin)
 � 87 hodin u dopravních nehod
 � 210 hodin u technických pomocí
 � 6 hodin planý poplach 
 � 27,25 hodiny AED
 � 32 hodin taktické cvičení
 � 31,5 hodiny prověřovací cvičení

Kromě zásahové činnosti jednotky je nezbytná též odborná pří-
prava všech členů. Strojníci naší jednotky absolvovali v květnu škole-
ní profesní způsobilosti a školení řidičů referentů. V letošním roce se 
nám povedlo domluvit dva termíny s HZS Škoda Auto, kde si členové 
mohli vyzkoušet vyprošťování z nových vozidel a načerpat nové zkuše-
nosti a poznatky od instruktora. 

V roce 2022 bylo také prováděno pravidelné školení členů jednotky, 
a to při pátečních schůzích, dle plánu odborné přípravy. Na závěr roku 
všichni členové dokončili odbornou přípravu závěrečným testem. 

Zářijové prověřovací cvičení bylo zaměřeno na poskytnutí první 
pomoci a transport pacienta z nepřístupného terénu. 

Dále jsme se zúčastnili dvou taktických cvičení, první se uskuteč-
nilo v červnu a jednalo se o evakuaci žáků ze zakouřených prostor ZŠ 
v Jablonci nad Jizerou. Druhé cvičení jsme si připravili sami, přičemž 
zaměření bylo téměř stejné, pouze s tím rozdílem, že jsme toto cviče-
ní pojali jako předvedení činnosti jednotky JPO pro účastníky Rescue 
campu (mladé hasiče), který se letos pořádal na penzionu Lenoch. 

Tato cvičení jsou velmi důležitou součástí celoroční přípravy jednot-
ky. Při cvičeních jsou prováděny praktické nácviky daných situací, kte-
ré mohou nastat při mimořádných událostech. Také se nám povedlo 
připravit nácvik evakuace osob ze zakouřených prostor v objektu MŠ v 
Horní Rokytnici, kde jsme zároveň dětem ukázali techniku.

Dlouhodobý kurz VZOHV (vyprošťování z havarovaných vozidel) 
úspěšně absolvovali: Marek Srp, Tomáš Tříska a David Pampel. 

Do řad strojníků se v naší jednotce zařadil Vlas Zdeněk ml., který 
dokončil kurz v Bílých Poličanech. Tomáš Tříska se zúčastnil kurzu no-
sitel dýchací techniky. V říjnu si naši strojníci Petr Smola a David Srp 
prodloužili odbornou způsobilost na dalších 5 let. Velitelé se zúčastnili 
v listopadu školení v Jilemnici, kde si také prodloužili způsobilost.

České Švýcarsko

Rok 2022 nám připravil velkou prověrku našich sil a našeho vyba-
vení.  

1. 8. jsme byli povoláni na hašení lesního požáru v Českém Švýcar-
sku. Zde naše jednotka zasahovala do 4. 8. ve 12hodinnových smě-
nách. Znovu jsme se do Hřenska vrátili 6. 8. a zůstali do 8. 8. Jednotka 
byla v obou případech předurčena pro dopravu vody. Naše stařičká 
Tatra vydržela nasazení v náročném terénu a za to jsme byli velice rádi. 

Další, a ne méně důležitou, činností jednotky je údržba výstroje 
a výzbroje, údržba a opravy naší techniky, která probíhala v rámci 
pravidelných čtvrtečních směn, ale i mimo tyto směny, a bylo při nich 
odpracováno úctyhodných 876 hodin. 

Nejvíce péče bylo potřeba věnovat našemu nejstaršímu vozidlu 
CAS32 T 148. Tato cisterna odsloužila 288 hodin při zásahu v Českém 
Švýcarsku a ujela přes 400 km při přesunech. Ale i další technika potře-
buje pravidelnou údržbu, abychom zajistili bezproblémovou a úplnou 
akceschopnost jednotky.

Závěrem bych rád poděkoval všem členům jednotky za odvedenou 
práci. Dovolím si říct, že naše jednotka je perfektně fungující tým a díky 
tomu je vnímána v našem kraji jako jednotka na vysoké úrovni.

Pavel Slavík
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I Krkonoše budou žít Rokem Harrachů

Středa, 22. února 2023, 19.00 hod.

REVIZOR – VDS Vlastík Vrchlabí
Nestárnoucí satirická komedie N. V. Gogola o tom, jak 
všichni lžou, přetvařují se a kradou…, ale někteří to umí 
lépe.
Vstupné: 100 Kč

Sobota, 4. března 2023, 19.00 hod.

ACH, TA NĚHA NAŠICH DAM – DS Smrž 
Smržovka
Francouzská situační komedie, ve které se během 
všedního dne setkávají v kavárně tři odlišné ženy. Ka-
ždá z  těchto dam má jinou povahu i životní filozofii. 
Během jejich hovoru se přetřese vše - od chlapů počí-
naje, přes jídlo, až po věci spojené se smrtí. Ta je ovšem 
v této hře spojena s černým humorem a peprnými dia-
logy. A jak rozhovor plyne, vychází najevo, že manžel 
jedné z nich zmizel. A s tím by se mělo rozhodně něco 
dělat…
Vstupné: 100 Kč

Čtvrtek, 9. března 2023, 18.00 hod. 

PRVOVÝSTUP NA CHUMBU – přednáška Zdeňka Háka
Čtveřici krkonošských horolezců ve složení Zdeněk Hák, Jaroslav Bán-
ský, Radoslav Groh a Petr Kejklíček se podařil prvovýstup na panen-
ský vrchol Chumbu (6.859) ležící přímo v srdci Himálaje.  
Vstupné: 100 Kč

Změna programu vyhrazena.

Šlechtické rody v minulosti významným způsobem formovaly 
naši krajinu. V případě Krkonoš, zejména západních, to byl rod 
Harrachů. Letos uplyne 400 let od nástupu Arnošta Vojtěcha 
z Harrachu na pražský arcibiskupský stolec a zároveň 400 let od 
sňatku Albrechta z Valdštejna s Isabelou Kateřinou z Harrachu. 
I  mimo jiné proto Národní památkový ústav rok 2023 vyhlásil 
 Rokem Harrachů. Při této příležitosti celá řada partnerů připra-
vuje sérii událostí, které připomenou působení Harrachů v Krko-
noších. 

„Rod Harrachů dal naší společnosti řadu vynikajících politiků, hospo-
dářů i mecenášů a nepochybně ovlivnil život nejen v českých zemích,“ říká 
Jan Luštinec. „Přitom se na ně jako na mnoho dalších mělo v minulosti za-
pomenout. Až po roce 1989 se nejprve podařilo přiblížit osobnost Jana Ne-
pomuka, neboť jeho dějinné zásluhy jsou mimořádné, a později i dalších 
příslušníků rodu. Stopa Harrachů v  české kultuře zůstává stále zřetelná 
a živá,“ doplnil Luštinec. 

„Krkonoše jsou posledních více než 300 let spojeny s rodem Harrachů. 
Některé jejich kroky se zcela zásadně zapsaly do dějin zdejšího regionu. 
Z hlediska ochrany přírody nelze opomenout Janem Nepomukem v roce 
1904 vyhlášenou rezervaci na Strmé stráni v Labském dole, která byla po-
myslným předchůdcem budoucího národního parku. Proto je přirozené, 
že i Správa KRNAP intenzivně pečuje o odkaz rodu Harrachů a aktivně se 
letos zapojí i do oslav, které se organicky prolnou s akcemi k 60. výročí 
založení KRNAP,“ říká ředitel Správy KRNAP Robin Böhnisch. 

„Krkonošské muzeum v  Jilemnici sídlí v  někdejším zámku rodu Ha-
rrachů, centru jilemnického panství, přičemž využívá i přilehlých hospo-
dářských budov. Působení významného rodu přirozeně patří k hlavním 
tématům, které prezentuje v  rámci zámecké expozice a doprovodných 
akcí. Zapojení se do Roku Harrachů tak bude letos důležitou událostí,“ říká 
vedoucí Krkonošského muzea Správy KRNAP v Jilemnici David Ulrych.

„Společně s Jilemnicí zveme žijící zástupce rodu Harrachů na návštěvu 
po bývalém panství. V průběhu února bude jasné, kdo z Harrachů do Krko-
noš dorazí. Na návštěvu se velice těšíme. Jasnými zastávkami bude harra-
chovská sklárna, kaplička, skokanské můstky i výlet na hřebeny Krkonoš,“ 
prozrazuje starosta Harrachova, Tomáš Vašíček. 

Do oslav Roku Harrachů se zapojí i harrachovská Sklárna a minipi-
vovar Novosad a syn. „První písemná zmínka o sklárně na Novém Světě je 
podle dostupných pramenů datována k roku 1712. Především díky tomu, 
že sklárna a její zaměstnanci byly vždy v uctivé péči hrabat Harrachů, se jí 
podařilo přežít až do současnosti. Výročí, které připadá na tento rok, tudíž 
u nás ve sklárně vnímáme o to silněji, jelikož je to vzpomínka živá. Odkaz 
na slavnou tradici je u nás cítit doslova na každém kroku. Sklo se u nás ve 
sklárně díky hraběcímu rodu vyrábí už celých 311 let. Je naším smyslem 
a úkolem tuto tradici udržet a předat dál dalším generacím, tak aby histo-
rie zůstala zachována,“ říká Petr Novosad z harrachovské sklárny. 

Už nyní se můžete na sociálních sítích Správy KRNAP a Krkonoš-
ských muzeí (Facebook, Twitter a Instagram) potkávat s hashtagem 
#RokHarrachu, který nás bude po celý rok 2023 provázet a uvozovat 
příspěvky, které s krkonošským působením tohoto významného čes-
kého šlechtického rodu souvisejí.

V  rámci oslav Roku Harrachů připravilo Krkonošské muzeum 
Správy KRNAP v Jilemnici (vždy v Erbovním sále) dva cykly tematic-
kých přednášek o osobnostech rodu spojených s Krkonošemi a jejich 
sídlech mimo region, dnes přístupných veřejnosti. Můžeme se těšit na:

 

 

PŘEDPRODEJ A REZERVACE VSTUPENEK 
  MĚSTSKÉ INFORMAČNÍ CENTRUM 
  Tel.: 481 522 001 
  E-mail: infocentrum@mesto-rokytnice.cz 
  www.facebook.com/mestorokytnice  

PROGRAM KULTURNÍ DŮM 2022 
Rokytnice nad Jizerou 
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 � 28. března Pod císařským praporem: Kariéra Otty Bedřicha hra-
běte Harracha v době třicetileté války

 � 26. dubna Navzdory osudu: Vzestupy a pády rodu Harrachů 
v 17. století

 � 9. května František Arnošt hrabě Harrach: Aristokrat, staveb-
ník, podnikatel a cestovatel v kontextu dějin 19. století

 � 23. května Poslední Harrachové u nás
 � 12. září Zámek Hrádek u Nechanic a Harrachové
 � 26. září Zámek Janovice u Rýmařova a Harrachové
 � 17. října Zámek Velké Meziříčí a Harrachové
 � 31. října Zámek Kunín a Harrachové
 � 9. listopadu Hospodářské dvory Harrachů

V pátek 14. dubna se můžeme těšit na krkonošský křest nové knihy 
Harrachové z per trojice autorů Jana Luštince, Petra Noska a Adama 
Rejhy ve stejných prostorách.

Zámeckou expozici v Krkonošském muzeu v Jilemnici, připomínající 
rod Harrachů, pak na letní sezónu doplní i tematická výstava.

V sobotu 17. června pak spojí síly Spolek železniční historie Marti-
nice v Krkonoších, město Jilemnice a Krkonošské muzeum v Jilemnici 
a těšit se můžeme na harrachovskou celodenní akci a následující mu-
zejní noc.

Třetí víkend v červenci (15.–16. 7.) se pak ve znamení rodu Harra-
chů ponesou také Pivní slavnosti v Harrachově.

Další informace o aktuálním dění na území Krkonošského ná-
rodního parku i v  jeho okolí najdete na facebookovém profilu 
www.facebook.com/spravakrnap

Těžko v našich dějinách hledat slavnější šlechtický rod tak význam-
ně spjatý s regionem Krkonoš, než byl rod Harrachů. Svou zřetelnou 
stopu však zanechal v historii celých českých zemí i Evropy.

Proč je rok 2023 vyhlášen jako Rok Harrachů? Jak se tato  rodina 
zasloužila o rozvoj Krkonoš? Jaké dědictví a hodnoty si díky nim 
připomínáme? Dozvíte se v našem článku.

Ctnost vítězí nad nepřízní
To je motto Harrachů, které si v dnešní době rádi připomínáme. 

Hraběcí elegance, glanc, osvícené myšlení, skvělé podnikatelské cítě-
ní, mecenášství a vlastenectví jsou kromě mnoha konkrétních zásluh 
a činů nedílnou součástí odkazu tohoto slavného rodu. 

Zároveň v letošním roce uplyne přesně 400 let, co Arnošt Vojtěch 
z Harrachu nastoupil na pražský arcibiskupský stolec a Isabela Kateři-
na z Harrachu uzavřela sňatek s Albrechtem z Valdštejna.  

Jako projev pocty proto vyhlásil Národní památkový ústav rok 2023 
Rokem Harrachů.

Jména, která se propsala do historie Evropy
Historie rodu Harrachů se píše již od 14. století. Za více než 700 let 

se do dějin českých zemí i Evropy zapsal nesmazatelně. Jeho členo-
vé vykonávali významné politické i církevní funkce, ale i přes důležitá 
postavení na evropské úrovni vždy prosazovali zájmy českých zemí. 
Z mnoha představitelů rodu si připomeňme ty nejdůležitější.

Arnošt Vojtěch (1598–1667) se stal již ve 24 letech pražským 
 arcibiskupem a jako kardinál korunoval tři české krále a dvě královny. 

Vítejte v Roce Harrachů

Isabela Kateřina (1601–1656) se provdala za Albrechta z Valdštejna, 
čímž došlo k významnému provázání silných rodů. Po smrti Albrechta 
navíc přešlo brannské panství do držení Harrachů. Ferdinand Bona-
ventura (1636–1706) zakoupil panství Jilemnice a spojením s Brannou 
vytvořil silné a významné panství. 

Alois Tomáš Raimund (1669–1742) stál u zrodu harrachovské 
sklárny. Vynikal sociálním cítěním a péčí o poddané. V Horní Branné 
nechal pro své zestárlé služebníky vystavět špitál, ve kterém o ně bylo 
pečováno až do jejich smrti. Bedřich August Gervasius Protasius 
(1696–1749) založil plátenickou manufakturu a bělidlo v Hrabačo-
vě u  Jilemnice a započal tak rozmach textilního průmyslu. Jeho syn 
 Arnošt Quido (1723–1783) se naopak soustředil na lesnictví, budní 
hospodářství a sklářství, protože odkoupil sklárnu v Harrachově. Fran-
tišek Arnošt (1799–1884) nechal vystavět rodovou hrobku v Horní 
Branné či zámek Hrádek u Nechanic. Významně se také zasadil o roz-
voj železnice a její budování na trati Chlumec nad Cidlinou – Trutnov.

Kavalír Jan Nepomuk hrabě Harrach (1828–1909)
Je až neuvěřitelné, v kolika odvětvích, dílech a na kolika místech lze 

najít odkaz tohoto významného šlechtice a politika. Podporoval české 
zájmy, tlumil nenávist mezi Čechy a Němci a nabádal ke spolupráci. 
Mluvil a psal výborně česky, neostýchal se ukázat mezi prostými lidmi, 
naslouchal jim. Měl a dodnes má pověst mecenáše a pravého kavalíra. 

A kde můžete jeho stopy najít dodnes?

Když vyrazíte na pěší túru po Krkonoších
Hrabě nechal založit Klub českých turistů v Jilemnici. Budoval turi-

stické cesty a horské boudy. Ne náhodou se nejstarší turistická cesta 
v  Krkonoších jmenuje Harrachova. Na vrcholu Přední Žalý vystavěl 
roku 1892 stejnojmennou kamennou rozhlednu. Spolupracoval s Ja-
nem Bucharem a společně prosadili také myšlenku na vybudování 
cesty z Jilemnice přes Žalý na Horní Mísečky. Cesta zvaná Bucharova 
byla později prodloužena až k prameni Labe.

Když připnete lyže nebo běžky
Na rozkaz hraběte byly do Horní Branné dovezeny dva páry lyží, 

aby usnadnily lesním dělníkům pohyb zasněženou krajinou. Po jejich 
vzoru pak byly vyrobeny historicky první domácí lyže. Jen o tři roky 
později vznikl Český krkonošský spolek Ski v Jilemnici a začala se psát 
historie lyžování v Krkonoších.

Když nastoupíte do vlaku
Jan Nepomuk pokračoval v odkazu svého otce a dále rozvíjel že-

lezniční dopravu, která byla stěžejní pro rozvoj celého regionu. Roku 
1898 byla díky jeho velkému úsilí zahájena výstavba lokálky Martinice 
v Krkonoších – Rokytnice nad Jizerou. Půvabná trať klikatící se údolím 
Jizery slouží přepravě dodnes, říká se jí Pojizerský Pacifik a vy ji může-
te denně využít k cestě po západních Krkonoších.

Když pozvednete sklenku
Sklárna Novosad & Syn v Harrachově je nejstarší nepřetržitě fun-

gující sklárnou v Evropě. Její hutě žhnou již více než 300 let. Právě za 
hraběte Jana Nepomuka prošla nejslavnějším obdobím a za své výrob-
ky získala i řadu světových ocenění. Dnes již sice sklárna nepatří rodině 
Harrachů, ale rodině Novosadů, svůj věhlas však neztratila.

A jsou další stopy
Nelze zmínit všechna jména, všechna místa a obory, které se rodu 

Harrachů podařilo povznést. I proto málokteré jméno rezonuje Krko-
nošemi s takovou úctou jako právě jméno Jana Nepomuka Harracha. 
Jeho odkaz je propsán v ochraně přírody, v aktivitách, kterým se věnu-
jeme, i v projektech, které rozvíjíme. 

Podrobněji na webu www.krkonose.eu/vitejte-v-roce-harrachu. 

Vstupme tedy do nového roku v duchu hraběcích hodnot, to je 
totiž ten nejlepší způsob, jakým jejich odkaz připomenout a uctít.
Zdroj informací: texty Jana Luštince, Alena Cejnarová, Krkonoše – svazek měst 
a obcí, Destinační společnost pro TO Krkonoše
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Tříkrálová sbírka 2023 v Jilemnici a okolí

OBEC POČET SKUPINEK VÝNOS 
Benecko 7 49.149
Harrachov 3 11.320
Horní Branná 7 57.036
Jablonec nad Jizerou 7 44.102
Jestřabí v Krkonoších 2 6.560
Jilemnice 32 191.005
Košťálov 4 33.578
Libštát 2 19.565
Mříčná 3 25.963
Peřimov 2 16.500
Poniklá 9 47.533
Rokytnice nad Jizerou 5 15.994
Víchová nad Jizerou 4 37.564
Vítkovice v Krkonoších 2 4.157

Celkový výnos 89 560.026

Děkujeme za Vaši štědrost

tým Oblastní charity Jilemnice

A je za co děkovat? 
Na začátku sám sobě i Vám odpovím. ANO 

JE! Tato má odpověď se vztahuje především k již 
proběhlé Tříkrálové sbírce. Tak já tedy  začnu 
děkovat. Děkuji ti Bože za všechny milé a hodné 
lidi, kteří věnovali finance do naší sbírky. Děkuji 
ti i za ty, co neotevřeli anebo nás poslali pryč, 
protože dostali šanci učinit skutek milosrden-
ství a lásky. Děkuji ti za všechny malinké, střed-
ně malinké, větší a více větší koledníky, kteří 
procházeli našimi městy, obcemi i  osadami 
a přinášeli kromě pár skromných darů i přání 
požehnaného roku a byli ochotni „žebrat“ pro 
DOBROU věc, pro potřebné. Děkuji ti za všech-
ny dobrovolníky, kteří připravili v  našich far-
nostech celou Tříkrálovou sbírku a věnovali díl 
svého času, fyzické i psychické síly této bohulibé 
a člověku prospěšné činnosti.

Děkuji ti za všechny otevřené dveře i lidi, kte-
ří nabízeli svůj čas, své kroky i své peníze.

Děkuji ti Bože i Tobě Člověče za tyto ohrom-
né DARY, které od Vás mohu denně přijímat. Ži-
vot bez nich by byl potemnělý a bez chuti. Jsou 
více než částka 420.647 Kč, která se díky mno-
hým letos dokázala nashromáždit a ze které 
můžeme pomáhat tam, kde se nedostává.

S  osobní vděčností známým i neznámým, 
se srdečným pozdravem, s lidským přáním 
a   Božím požehnáním všem lidem dobré vůle 
i dobrých činů.

p. Ivo Kvapil
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100% 
regionální 

firma

Vyhoďte
to k nám...

Svážíme, třídíme a
likvidujeme odpad
na Jilemnicku také
pro podnikající
právnické a fyzické
osoby!

Postupné rozšiřování
služeb v regionu

Naše nádoby  do
vašeho pronájmu

www.ekojilemnicko.cz

Jsme místní odpadová společnost vlastněná
obcemi a městy Jilemnicka. Podpořte náš rozvoj
a možnost budoucích investic do našeho
regionu. Svážejte s námi!

Vstřícnost a
profesionalita

objednavky@ekojilemnicko.cz
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Společenská kronika

 � ŽIVOTNÍ JUBILEUM SLAVÍ V MĚSÍCI LEDNU A ÚNORU 2023 TITO NAŠI SPOLUOBČANÉ

80 let Počinková Vladimíra
 Dvořák Vladimír
 Slavíková Jaroslava
 Schovánková Anna
 Tejčková Jarmila
81 let Varšo Josef
 Královičová Vlasta
82 let Bachtík Oldřich

Všem oslavencům blahopřejeme!

83 let Hollmann Gustav
84 let Erlebachová Eva
 Doubek Jaroslav
85 let Šimůnková Jarmila
87 let Wildová Alžbeta
 Novotná Anežka 
88 let Pavlatová Marie

Informace z městské knihovny

89 let Kučerová Věra
 Štěpánková Paula
92 let Janoušková Lidmila
 Janoušková Marie
93 let Gernert Kurt
94 let Lukešová Božena
95 let Pacholíková Jaruška

Děti narozené v roce 2022:
KUŘINOVÁ NELA
HERBER JOSEF
MARTÍNEK MATOUŠ
SLAVÍKOVÁ ELIŠKA
JANDOVÁ ROZÁLIE
DVOŘÁK SEBASTIAN
DOUBKOVÁ ANNA
ŘEBÍČEK JIŘÍ
PAMPELOVÁ ROZÁLIE

 � SPOLEČENSKÁ KRONIKA MĚSTA ROKYTNICE NAD JIZEROU ZA ROK 2022
 � K 31. 12. 2022 měla Rokytnice nad Jizerou 2 619 trvale přihlášených obyvatel, z toho bylo 149 cizinců.
 � V roce 2022 se do Rokytnice nad Jizerou přistěhovalo 38 osob, odstěhovalo se 76 osob. 
 � V rámci Rokytnice nad Jizerou se přestěhovalo 12 osob.
 � V roce 2022 bylo u našeho matričního úřadu uzavřeno 25 sňatků.
 � V roce 2022 se narodilo 13 dětí a zemřelo 24 osob.

KAŠPAROVÁ ANNA
LIŠKOVÁ ANNA
ČERMÁKOVÁ ALŽBĚTA
PAVLATA JAN

Občané zemřelí v roce 2022:
BREUEROVÁ ILSE
HARTYCHOVÁ DANUŠKA
HLAVOVÁ MARIE
HOLUBEC JOSEF

JARÁ MARKÉTA
KONÍŘOVÁ EVA
KOSTLÁN JAN
KRAFKOVÁ TEREZIA
METELKA PAVEL
MOHR JAROSLAV
MUCHOVÁ MARIE
PAULŮ JIŘÍ
POHOŘALÁ MAGDALENA
REJMANOVÁ JANA

ROSŮLKOVÁ SOŇA
RŮŽIČKOVÁ ALENA
SIMAN JOZEF
SKŘIVÁČEK LUBOŠ
STELZNER PETR
ŠIMŮNEK FRANTIŠEK
VOTOČEK MIROSLAV
VOTOČKOVÁ STANISLAVA
ZUZÁNKOVÁ RENATA
ŽALSKÝ MIROSLAV

 � Knihovní fond (k 31. 12. 2022): 12 344 knih
 � Přírůstek: celkem 445, z toho je 350 knih pro dospělé a 95 knih 

pro děti, 341 knih bylo zakoupeno, 104 bylo získáno darem
 � Úbytek: 1 607 knih
 � Registrovaných čtenářů: celkem 264, to je 10,68 % z celkového 

počtu obyvatel města (z toho je 80 dětí do 15 let a 184 dospělých, 
včetně mladistvých 16–19 let), ženy a dívky: 213, muži a  chlapci: 51

 � Návštěvníci knihovny (půjčovny): 2 166 (průměrný počet 
 návštěvníků je 180,5/měsíc)

 � On-line katalog: 743 vstupů, celkem 2 429 dotazů (vyhledávání 
titulů)

 � Návštěvy webové stránky: 1 017
 � Výpůjčky: 6 976 (výpůjčky knih: 6 449, výpůjčky časopisů: 527) 

Výpůjčky knih dospělým: 5 510 (naučné: 186, beletrie: 5 324) 
Výpůjčky knih dětem: 939 (naučné: 129, beletrie: 810) 
Průměrný počet výpůjček: 581/měsíc 
Roční průměr je 26,43 výpůjček na 1 registrovaného čtenáře 
Počet vyřízených rezervací a objednávek: 310

 � Největší počet výpůjček knih za rok: 132 (více než 70 knih má 
11 čtenářek a 2 čtenáři – dospělí)

 � Nejmladší registrovaná čtenářka: 5 let a nejstarší 2 čtenářky: 87 let
 � Nejvíce dětských čtenářů je ve věku 9–12 let, dospělých mezi 

70–79 (39) a 50–59 (33) lety
 � 16 čtenářů má bydliště mimo naše město a 1 čtenářka mimo ČR
 � Nejžádanější knihy pro dospělé - ČR (+ SR): Klevisová, M. – Pro-

kletý kraj, Pawlowská, H. – Milý Bene, Vondruška, V. – Morový tes-
tament, Dán, D. – Kníže Smrt, Klabouchová, P. – Prameny Vltavy, 
Keleová-Vasilková, K. – Rodinné klubko, Slzy a smích

 � Zahraniční: Riley, L. – Sedm sester (+ další díly), Harman, P. – 
Porodní bábou navždy, Hilderbrand, P. – Na viděnou příští léto, 
Appleyard, M. – Zpřetrhané pouto, Clark, J. – Poslední let, Jacobs, 
A. – Venkovské sídlo

 � Nejoblíbenější románová série: Sedm sester od Lucindy Riley
 � Nejžádanější populárně–naučná literatura: Padevět, T. – 

 Carmen: skutečný život Hany Hegerové, Brodská, T. – Moje máma 
Jana Brejchová, Bagárová, S. – Hořím, Klusák, P. – Gott: českoslo-
venský příběh

 � Nejpůjčovanější časopisy: Vlasta, Krkonoše a Jizerské hory, 
D-Test, Chatař a chalupář, Marianne bydlení

Knihovna v číslech roku 2022
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NOVÉ KNIHY V LEDNU
Romány pro ženy:

 » Körnerová, H. M. - Jelení vršek
 » Johnson, J. - Dům na útesu
 » Caplin, J. - Pekárna v Brooklynu
 » Brown, S. - Ztraceni v divočině
 » Vlught, S. - Obchodnice z Amsterodamu
 » Douglas, D. - Sestřičky pod jmelím
 » Tajovská, I. - A lampa ještě hořela
 » Thompson, G. - Dítě na nástupišti
 » Soukupová, P. - Nikdo není sám
Humoristické romány:

 » Taylor, P. - Doktore, to bude bolet!
 » Nousiainen, M. - Fazóna
 » Dolejšová, E. - Radosti a strasti single 
ženy

Historické romány:
 » Vondruška, V. - Lucemburská epopej 
(1.) Král cizinec (1309–1333)

 » Hrdlička, P. - Boží mlýny
 » Javůrek, Š. - Sudetský dům
Napínavé a detektivní romány:

 » Stabenow, D. - Mrazivé tání
 » Kepler, L. - Pavouk
 » Theorin, J. - Hlasy kostí
 » Klíma, J. - Smrt s odkladem
 » Sten, V. - Ve stínu moci
 » Minier, B. - Údolí
 » Castillo, L. - Strmý pád
Populárně - naučná literatura:

 » Tělo sčítá rány. Jak trauma dopadá 
na naši mysl i zdraví a jak se z něj léčit 
(Kolk, B.)

 » Stromy mě znají jménem (Cílek a kol.)

 » Všechny cesty vedou k válce: příběh 
Ruska a Ukrajiny očima českého repor-
téra (Boháč, V.)

 » Slovenské století (Kosatík, P.)
 » Novinářky. Rozhovory se ženami 
v českých médiích (Bartošová, L.) 

NOVÉ KNIHY V ÚNORU
Romány pro ženy, společenské a 
psychologické:

 » Riley, L. - Italská dívka
 » Jefferies, D. - Toskánská hraběnka
 » Bomann, C. - Sophiiny sny
 » Wilková, S. - Až uvidíš moře
 » Melandri, F. - Eva spí
 » Votyová, S. - Chci tě mít ve skříni
 » Obermannová, I. - Přítelkyně
 » Boček, L. - Zahrada mrtvých duší

 » Hadj Moussa, I. - Havířovina
 » Kozák, T. - Nahoře už nikdo není
Humor:

 » Taylor, P. - Doktore, to je ale kotr-
melec!

 » Garmus, B. - Lekce chemie
 » Autobiografie, deníky:
 » Pawlowská, H. - Zájezd snů
 » McAnulty, D. - Deník mladého 
přírodovědce
Detektivky a napínavé romány:

 » Gris, D. - Lars mele maso
 » Larsson, A. - Vina otců
 » Fields, H. - Jako stín
 » Sten, V. - Ve jménu pravdy
 » García Sáenz, E. - Rituály vody
 » Jašová, J. - Znič to jméno
 » Garwood, J. - V ohrožení

Okénko do historie
V tomto čísle Rokytnického zpravodaje zůstaneme ještě na náměstí 

a podíváme se na restauraci, která nemá tak bohatou historii jako pro-
tější hotel Krakonoš. V současnosti nese název Restaurace a penzion 
ROKY, ale původně to bylo bistro Krakonoš. Bylo otevřeno v roce 1973 
a od samého začátku bylo velmi hojně navštěvované pro svoji polohu 
v centru města a příjemné prostředí. 

V přízemí tohoto domu čp. Horní Rokytnice 2 se dříve střídaly různé 
obchody od textilu, obuvi, elektroprodejny až po mlékárnu. 

Nyní se zde nachází restaurace s krkonošskou i mezinárodní kuchy-
ní a zároveň nabízí možnost konání akcí, jednání, schůzí a oslav včetně 
ubytování.

Do dnešní podoby ho velmi pečlivě a vkusně opravil pan majitel 
Pavel Hásek. 

Mirek Novák
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ROZHOVOR s Pavlem Maškou
I tentokrát pokračujeme v sérii našich rozhovorů se zajímavými lid-

mi, kteří v Rokytnici žijí anebo žili. Protože i těm, kteří se odstěhovali, 
zůstane Rokytnice v srdci, v médiích ji nadále zmiňují a svou tvorbou 
se do její historie možná ještě zapíší… J

Jako třeba PAVEL MAŠKA, úspěšný autor papírových modelů. 

V druhé polovině ledna uspořádal DDM Pod Střechou besedu 
s  názvem Papírový svět, na které nám o modelech a inspirativní tvor-
bě vyprávěl rokytnický rodák Pavel Maška.

A nyní nechá pod pokličku tohoto zajímavého světa nahlédnout 
i vás.

Pavle, od narození jsi vyrůstal v Rokytnici, až do tvých 19 let. 
Pramení tvůj zájem a láska k modelaření právě zde? Jak jsi se 

k papírovým modelům a jejich tvorbě dostal?
Letos to bude 36 let, co jsem se k papírovému modelářství dostal. 

Jako malý kluk jsem hrál fotbal na škváře na sídlišti, šlápl na hřebík, 
pak jsme jeli na pohotovost, kde mi to vyškrabovali. Jako bolestné jsem 
dostal od mamky první Ábíčko. Ábíčko jsem pak čas od času dostal a 
něco si vždy slepil.

Ty jsi ale postupně začal modely sám navrhovat a tvořit. Kde 
jsi čerpal znalosti a inspiraci?

Sem do Krkonoš zrovna moc Ábíček nechodilo, byly nedostatko-
vým zbožím.

Tak jsem si začal autíčka a domečky malovat sám. Na škole jsem na 
výstavě prací viděl od staršího spolužáka zpracovaný americký track, 
který si dělal zcela sám. To mě nejspíš taky inspirovalo. Že to jde a že si 
můžeš slepit, co vidíš. Za mého dětství tolik modelů v nabídce nebylo, 

jako je nyní. Po revoluci jsem vždy zašel do knihkupectví a ptal se na 
papírové modely. Občas je kvůli mně i objednali a já si je slepil. Nějak 
mi to zůstalo, že si chci malovat a lepit, co ještě nikdy nikdo nenavrhl. 
Ale na druhou stranu si občas i dnes slepím model jiného autora.

Dnes modely tvoříš v  počítačovém programu. Ale začínal jsi 
s tužkou a pravítkem.

Ano, dříve jsem navrhoval a maloval vše jen ručně – pravítko, kružít-
ko, spousty čtvrtek, ruční barvení. Modely tak vznikaly pouze v jednom 
vydání. Takto jsem zpracoval třeba i Škodu Felici. Asi v roce 2005 jsem 
si pořídil Zoner Callisto a začal si podklady malovat v PC. Byl to i první 
model, který jsem si v PC navrhnul a začal ladit a lepit. Výhodou bylo, 
že jsem si to vytiskl na barevný papír a mohl realizovat model rychleji, 
nebo si pak hrát s tuningem.

V loňském roce jsi uspořádal vlastní výstavu v  Praze. Mezi 
 vystavenými exempláři nechyběl ani sám Krakonoš. Nicméně 
většinu tvé tvorby tvoří modely aut. Jak takový model vlastně 
vzniká?

Na výstavě byly dokonce dvě figurky Krakonoše a taky pašeráka na 
ski. Modely aut u mě ale převládají. Domečky jsem lepil dříve. Ve čtr-
nácti jsem si navrhl a slepil starého Forda, pak válečnou loď z druhé 
světové války. Auta mě baví nejvíc. Např. Opel Zafira či starší Felicie 
a Octavie mají natáčení přední nápravy přes volant, zadní pérování, 
motor, posunované sedačky apod. Auta vítězí také pro své finální roz-
měry, na poličku se toho více vejde. J

Mám to jako koníček, maluju a lepím po večerech. Výzvou bylo vy-
tvořit vůbec první model závodní Škody Fabie R5 evo. Občas se mi sta-
lo, že jsem si úpravy neuložil a lepil jsem to znovu, bylo to takové déjà 
vu. Maloval jsem to zprvu pro sebe, ale jak jsem to postupně dával 
mezi příspěvky na FB, tak začal být o model zájem. Musel jsem se tedy 
víc soustředit, aby to sedělo, víc zapracovat na detailech. Každý model, 
který navrhuji, má v sobě něco nového. U Tatry 603 jsem použil tlumič 
na zpevnění předního závěsu kol. U Fabie je to navíc zadní zavěšení 
kol, vytažení konstrukčních prvků a ochranný rám. Nejnáročnější je 
vždy vložit interiér a celé to zavřít, to jsou nejobtížnější chvilky. 
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Ano, tvé modely jsou až neuvěřitelně 
propracované, do nejmenšího detailu. 
Mají stěrače, zpětná zrcátka, výfuky, a to 
všechno v miniaturních rozměrech. 

Snažím se, aby byl model co nejrealističtěj-
ší. A detail mě baví. A pak k němu něco při-
dám. Navrhl jsem fiátky, které jsem připravo-
val na míru, jako dárky, třeba svatební nebo 
cestovatelský.

Nebo mám modely s nápady, kdy uvnitř je 
něco specifického, třeba edice Forrest Gump 
nebo Trosečník. V Trosečníkovi je mapa nebo 
fedexové krabice, které vezl Tom Hanks, nebo 
je tam jeho kamarád Wilson, což je papírová 
kulička, na které jsou třásně. Snažil jsem se 
zachytit i otisk ruky. J

Přesto ses nedávno pustil do velkého 
projektu, kde hlavní roli nehrála auta, ale 
naopak architektura. Jak vznikal rozměr-
ný model usedlosti Cibulka?

Na výstavě mě oslovil dlouholetý kamarád Mirek Čepický, který je 
ředitelem komunikace Nadace rodiny Vlčkových, jestli bych nechtěl 
zpracovat papírový model „původního stavu“ usedlosti Cibulka. Jedná 
se o komplex historických budov, které nadace promění ve Středis-
ko dětské paliativní péče s lůžkovým hospicem. Model by si vystavili 
a používali k připomenutí, jaké to bylo a pohledem z okna, jaké to nyní 
je. Přišlo nám, že právě papírový model mohl nejvěrněji zachytit stav 
a  atmosféru roku 2021.

Přibliž nám, prosím, jak taková práce probíhá?
Na Cibulce jsem si nafotil domky, detaily, grafity, krajinu, prvky, kte-

ré jsou pro Cibulku charakteristické. Obdržel jsem i další fotky a pro-
jektovou dokumentaci. Z ní jsem čerpal rozměry budov, rozmístění 
oken, nebo i děr ve zdi. Z fotek jsem čerpal barevnost domů, ušpinění 
a reálný stav. Pomohly také letecké pohledy, jak komplex vypadá. Bě-
hem měsíce a půl jsem jako první připravil domek zahradníka a ten 
jsem přinesl na jednu z akcí, které na Cibulce pořádají. Ten zachytil 
skutečný stav včetně plachty na střeše. Díky tomuto modelu jsem od 
Mirka obdržel další sadu fotek, která zachytila faktický stav, jenž byl 
ještě před první sanací stavby. Model má totiž ukazovat stav na jaře 
2021, kdy nadace usedlost koupila. Zapracoval jsem tedy do modelů 
propadlé a děravé střechy, chybějící okapy a více jsem zdůraznil stopy 
po vodě. Samotný model jsem ještě patinoval a umístil do terénu.

Modely domečků maluju v grafickém editoru. Díky tomu vznikají 
samotné vystřihovánky, tak jak je známe například z ABC.

Kolik času takový projekt zabere?
Na modelu jsem odlepil 440 hodin. Je to čas navržení modelu, 

 lepení, úprav změn v grafickém editoru, lepení a tak pořád dokola. J 
Nejvíce času zabrala pokrývačská část, kdy jsem na střechách trávil 
150 hodin, rovnal jednu šablonu vedle druhé, nebo pokládal nařezané 

pásy bobrovek. Nyní připravuji samotnou 
papírovou vystřihovánku vybraných do-
mečků, aby si je zájemci mohli sami slepit. 
Tyto domečky budou jednodušší a využijí 
se k osvětě usedlosti a projektu Střediska 
dětské paliativní péče a lůžkového hospice, 
který na Cibulce vznikne. 

A jaké jsou tvoje další výzvy a plány?
V loňském roce jsem vydal své vlast-

ní papírové vystřihovánky – Škoda 1100 
OHC a Fabia R5 evo. Plánuju si namalovat 
a umístit do krajiny naši roubenku, kterou 
se ženou a dětmi rekonstruujeme v Českém 
středohoří. Finišuji s modelem trucku Volvo 
FH 460, který se chystám vydat v několika 
barevných variací.

Mé vybrané modely bude možné letos 
vidět na trvalé výstavě v   Polici nad Metují, 
kde je Muzeum papírových modelů. Což je 

pro „papíráka“ velká pocta, být součástí velké výstavy, kde jsou skuteč-
ná papírová díla arch. Richarda Vyškovského a dalších tvůrců papíro-
vých modelů. 

Pak se modely, které doplním i modelem Cibulky, přesunou na 
 výstavu papírových modelů právě sem do Rokytnice, do Muzea 
a galerie Starý kravín ve Františkově.

Lepší závěr našeho povídání bychom si ani nemohli přát. 
Pavle, přejeme ti další úspěšné modely, už nyní se těšíme na 

 výstavu a moc děkujeme za originální model, který jsi obratem připra-
vil – model Malucha se znakem města Rokytnice nad Jizerou. J

Slepení tohoto modelu si vyzkouší školní děti a autory nejpovede-
nějších modelů odměníme dárkem od tebe – autorskými papírovými 
vystřihovánkami.

A kdo ví, třeba bude příštím modelem a vystřihovánkou i nějaká 
zdejší památka… J

Jitka Hrušková

Tradiční recept
Bába
Připravíme si asi ½ kg hrubé a ½ kg hladké mouky (hospodyně mě-

řila podle „vokrouhlíku“), ½ litru mléka, lžičku soli a můžeme přidat lžíci 
cukru.

Do trochu oslazeného mléka rozdrobíme asi 5 dkg kvasnic. Zmlaze-
né kvasnice nalijeme do rozmíchané mouky, promícháme za přilévání 
dalšího mléka a v teple necháme kynout. Teprve když je těsto pěkně 
vzešlé, osolíme a znovu promísíme, v pekáči zlehka pomaštěném tukem 
necháme znovu dojít a pak v rozpálené troubě upečeme. Lepší bába se 
pekla s nesbíraným mlékem, chudší s mlékem rozředěným vodou.

Zdroj: Krkonošská kuchařka aneb Hory dávají chléb od Miloše Gerstnera, 
strana 35.

MEDAILONEK
Pavel Maška (*1977) 
Až do svých 19 let žil v Rokytnici nad Jizerou. Vystudoval obchod-

ní akademii v Hořicích a nyní pracuje v národní a tiskové agentuře 
ČTK jako obchodní manažer speciálních projektů.

Je ženatý, má dvě děti a s rodinou žije v Praze.
Ač se modelaření věnuje pouze ve volném čase, získal uznání 

mnoha odborníků. 
Uspořádal samostatnou výstavu a záro-

veň jeho modely putují po celé republice 
v rámci mnoha expozic.

Modely si můžete prohlédnout na webu 
www.pm-modely.cz.
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 � 48. PŘEJEZD KRKONOŠ – MEMORIÁL KARLA ŠALDY
 � V sobotu 18. 2. 2023 v 8.30 hod. sraz u dolní stanice lanové dráhy 

na Lysou horu. 
 � Trasa A: lanovkou Lysá hora – Česká budka – Vosecká – Janouško-

va cesta (Terex) – Huťský rybník – Harrachov – Mumlavský vodo-
pád – Luboch – Studenov – Rokytnice n. Jiz. Celkem 40 km. Pouze 
pro lyžaře od 15 let!

 � Trasa B: Lanovkou Lysá hora – trasa dle složení skupiny a podmí-
nek. Celkem asi 20 km.

 � Pojede se po neupravovaných trasách – Změny tras dle počasí vy-
hrazeny. 

 � Akci organizuje: Ing. Jan Kocourek, 
tel: 731 601 221, e-mail: Jan.Kocourek@tiscali.cz

 � 17. NA MDŽ DO HOSPŮDKY
 � V sobotu 11. 3. 2023 v 13.00 hod. sraz u Modré hvězdy v Horní 

Rokytnici n. Jiz., odtud se vydáme do Bratrouchova, do bývalé 
hospůdky U Mikšů. 

 � Akci organizuje: Anna Erlebachová, tel: 721 406 735.

 � JOSEFOVSKÝ VÝLET
 � V sobotu 18. 3. 2023 v 9.00 hod. sraz u haly TJ Spartak Rokytnice 

n. Jiz.
 � Trasa: Sachrův hřeben – Končiny – Jabl. Tunel – Malá Rokytnice – 

Zimní strana – Horní Ves. Celkem asi 12 km.
 � Vezměte si vhodnou obuv do terénu, který může být rozměklý. 
 � Akci organizuje: Jarda Hejral, tel: 737 248 405.

 � MIKOLÁŠKŮV MLÝN
 � Ve čtvrtek 23. 3. 2023 v 12.45 hod. z H. Rokytnice n. Jiz., ČSAD od-

jezd linkovým busem do Hrabačova. Zde přestoupíme do Jestřabí 
– Křížlice, hostinec. Kód IDOL 9026. 

PŘIPRAVUJE PRO NÁSLEDUJÍCÍ 
OBDOBÍ TYTO AKCE:

KLUB ČESKÝCH TURISTŮ
ODBOR TJ SPARTAK ROKYTNICE NAD JIZEROU

WWW.KCT-ROKYTNICE.COM

 � Trasa: Mikoláškův mlýn – Křížlice – filmová místa u kostelů, Na Štri-
ce, Roubenka, Sýkoří, Víchovská stezka, kaple sv. Václava, Víchová 
n. Jiz. Převážně neznačenými cestami. Celkem cca 8 km.

 � Odjezd: Z Víchové n. Jiz. v 17.27 nebo v 18.46 hod. do Rokytnice 
n. Jiz.

 � Výlet pořádá: Ivana Fischerová, tel: 603 386 600.

 � POSLEDNÍ MAZÁNÍ 
 � V sobotu 1. 4. 2023 v 9.30 hod. z H. Rokytnice n. Jiz., ČSAD odjezd 

busem do Jablonečka.
 � Trasa: Jablonec n. Jiz. – Jarův kopec – Tomášův kříž – Mexico – 

Kramářova vila – Na Kamenci – Jabloneček. Délka trasy 11 km (do 
Rokytnice + 4 km).

 � Občerstvení si zajistí každý účastník sám. popř. zastávka Mexico, 
Kramářova vila, Tunel.

 � Vezměte si vhodnou obuv do terénu, který může být rozměklý. 
Návrat je možný busem z Jablonečka.

 � Výlet organizuje: Jarda Hejral, tel: 737 248 405.

 � ZA NEJVYŠŠÍM STROMEM V ČR
 � V sobotu 8. 4. 2023 v 9.43 hod. odjezd busem z H. Rokytnice n. Jiz., 

ČSAD, do Jesenného, U Reichlů.
 � Trasa: Jesenný – nejvyšší strom v ČR (douglaska tisolistá) – bývalý 

partyzánský bunkr – pomník fašistického odboje – Vlastiboř – 
Machlov – Držkov. Celkem asi 8 km.

 � Možnost zkrácení do Návarova na vlak. zastávku. V Držkově je 
možné posedět v restauraci U Polmanů.

 � Návrat: Z Držkova busem v 14.59 hod. nebo 16.59 s přestupem 
v Harrachově na Mýtě. Příjezd do Rokytnice n. Jiz. buď v 17.05 
hod., nebo 18.15 hod.

 � Akci organizuje: Tonda Sajdl, tel: 604 836 063.

Výlety a akce jsou organizovány nejen pro turisty, ale i širokou veřejnost, kterou na 
ně srdečně zveme. Změna programu je vyhrazena, proto je vhodné před plánovanou 

akcí kontaktovat jejího vedoucího.

www.kct-rokytnice.com      |      www.facebook.com/kctrokytnicenadjizerou.

Milí přátelé, 

zdravíme vás v novém roce a přejeme vše dobré. Chtěli bychom 
vám moc poděkovat za pomoc s listopadovou sbírkou ke Dni vá-
lečných veteránů. Konečně vám můžeme sdělit výtěžek!

Za vaše místo „Městské informační centrum“ se vybrala 
částka 1.975 Kč.

Celkem sbírka vynesla 3.034.938 Kč! Moc si vážíme toho, že i v této 
nelehké době se tisíce lidí rozhodlo sbírku podpořit a vybraná částka 
dokonce přesáhla loňský výtěžek. To vše díky vaší pomoci. 

Větší část prostředků letos poputuje na aktivity  Centra pomoci 
Paměti národa, abychom mohli našim pamětníkům poskytovat sta-
bilní podporu s jejich každodenními starostmi. Po celé republice plá-
nujeme vybudovat síť poradensko – kontaktních center.  Jako každý 
rok použijeme část výtěžku na dokumentování a uchování příběhů 
válečných veteránů a dalších bojovníků za svobodu.

POST BELLUM – Paměť národa
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ZPRÁVA Z ODDÍLU KUŽELEK
Na  přelomu ledna a února se rozběhne jarní část soutěží králove-

hradecké soutěže všech skupin.
Jak už jistě všichni víte, máme v soutěži přihlášena tři družstva do-

spělých a kategorii dorostu a juniorů.
Co se týče našich mladých nadějí, tak jsme se v prosinci zúčastnili 

poháru v Poděbradech a Kostelci nad Černými Lesy.

V Poděbradech jsme po odehrání naší disciplíny využili nabídku 
volného místa a ještě si pořádně zatrénovali na skvěle připravených 
drahách, které domácím, včetně jejich kuželny, budeme ještě asi 
dlouho závidět. Tímto chceme velmi moc poděkovat pořadatelům za 
vstřícnost, rady a příjemnou atmosféru. Již jsme si předběžně domlu-
vili  víkendové soustředění.

Letošní PMN (Pohár mladých nadějí) jsme zahájili na kuželně 
v  Trutnově a dorostenci na kuželně v Jičíně,  kde jsme se již blýskli 
hezkým 2. místem Vanessy Banýrové a v dorostu 4. místem Martina 
 Pacáka.

Čím se však musíme pochlubit nejvíce, je nedávno konané 
 Mistrovství Libereckého kraje jednotlivců. Ovládli jsme jak katego-
rii juniorů, tak i dospělých. 

V mužích v silné konkurenci zvítězil a mistrem kraje se stal Petr 
Mařas, čímž si zajistil účast na květnovém MČR v Trutnově. Další umís-
tění: 7. místo Zdeněk Novotný a 13. místo Filip Vízek. 

V juniorech zvítězil překvapivě Matěj Ditz a i on se jako mistr kra-
je kvalifikoval na MČR do Kamenice nad Lipou.

Favorit Jakub Kašpar obsadil tentokrát místo čtvrté.

V ženách se nejlépe umístila Eva Novotná na pěkném 5. místě a na 
8. místě Zuzana Hartychová. Nutno ještě podotknout 4. místo bývalé 
rokytnické hráčky Lenky Stejskalové, která nyní hájí barvy TJ Bižuterie 
Jablonec nad Nisou ve 2. lize.

V dorostu jsme na zlato nedosáhli, ale i tak skvělé medailové pozice 
získali Filip Hanout 2. místo a Martin Pacák 3. místo. 

Mládež se tentokrát nemohla zúčastnit, neboť se z jejich kategorie 
mladšího žactva ještě na MČR nepostupuje, pouze z kategorie starší 
žactvo, tak nám nezbývá než rok ještě počkat.

Co napsat závěrem? 
Mrzí mne, že ačkoliv jsme jasně dle výsledků a počtu aktivních hrá-

čů již řadu let nejúspěšnější oddíl v TJ Spartak Rokytnice n. Jiz., bohužel 
nám není vedení TJ ani města nakloněno.

Potřebujeme nutně novou čtyřdráhovou kuželnu, abychom se 
mohli rozvíjet a hrát soutěže, které nám výkonnostně přísluší.

Hodu Zdar Zd. Novotný


